
Protokół 

z obrad LVII Sesji Rady Gminy Gostynin 

z dnia 5 marca 2024 r. 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 13 radnych 

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

W sesji udział wzięli: 

• Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

• Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

• Skarbnik Gminy – Patrycja Rosa 

• Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga 

• Pracownik GOPS – Małgorzata Krukowska 

• Kierownik GO – Katarzyna Tomczak 

• Kierownik RI – Krzysztof Czerwiński 

• Mecenas – Konrad Wypych 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia sesji o godz. 9.10 dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska, 

powitała Państwa Radnych, przedstawicieli Urzędu, Wójta Gminy Gostynin, Panią Skarbnik Gminy, 

Panią Sekretarz Gminy, Panią Kierownik GOPS-u, pracownika GOPS-u, przedstawicieli Urzędu Gminy, 

witam serdecznie Państwa Sołtysów. 

Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność i rozpoczęła obrady. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: czy do przedstawionego porządku obrad mają 

Państwo jakieś wnioski, bądź uwagi?  

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado do pierwotnie 

zaplanowanego porządku obrad chciałbym wnieść nast. zmiany, a mianowicie: w pkt. 8 wprowadzić 

nowy projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasta Gostynina na realizację 

zadania dotyczącego budowy drogi gminnej, wewnętrznej od ul. Kowalskiej wzdłuż granic miasta do wsi 

Nagodów. Pozostałe pkt. obrad zaproponowane wcześniej uzyskałyby kolejne numeracje. 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska: czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakiś wniosek? 

Radni wniosek przedstawiony przez Pana Wójta zaopiniowali pozytywnie 11 głosami za, 1 głos 

wstrzymujący się. 

Radni porządek obrad po zmianach zaopiniowali pozytywnie 12 głosami za. 

 

Do punktu 2-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Sprawozdanie Wójta                           

z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy Gostynin. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Goście! 

Niniejszym przedkładam sprawozdanie z działalności Wójta za okres międzysesyjny to jest od 31 

stycznia 2024 r do 4 marca 2024 r. 

 W tym czasie odbyłem 6 spotkań poza Urzędem Gminy: 

- W dniu 02.02.2024r. uczestniczyłem w Forum Sołtysów, które odbyło się w Leśnym Dworze w 

Ruszkowie, 

- W dniu 10.02.2024r. uczestniczyłem w Jubileuszu 90-lecia działalności Zespołu wraz z otwarciem 

Pawilonu w Wojewódzkim Samodzielnym Zespole Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej im. prof 

Eugeniusza Wilczkowskiego w Gostyninie, 

- W dniu 24.02.2024r. miałem zaszczyt uczestniczyć w Jubileuszu 40-lecia Gminy Baruchowo, 

- W dniu 27.02.2024r. brałem udział w Obchodach 84 Rocznicy Pomordowania w lesie Kraśnica, 



- W dniu 01.03.2024r. uczestniczyłem w zawodach miejsko- gminnych w SP 3, 

- W dniu 01.03.2024r. uczestniczyłem w obchodach Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych. 

 

Wydałem 24 zarządzenia Wójta. 

 

Lp. Nr 

zarządzenia 

Data wydania Treść zarządzenia 

1 17 30.01.2024  W sprawie: ogłoszenia II przetargu ustnego 

nieograniczonego i powołania Komisji Przetargowej 

2 18 30.01.2024  W sprawie: ustalenia planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2024 roku 

za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

punktach przedszkolnych prowadzonych przez Gminę 

Gostynin 

3 19 31.01.2024  W sprawie: określenia wysokości kosztów refundacji 

dowozu uczniów, których droga do 

przedszkola/oddziału przedszkolnego/innej formy 

wychowania przedszkolnego/szkoły w obwodzie/poza 

obwodem, której dziecko mieszka przekracza 

odległości wymienione w ustawie Prawo oświatowe 

innym środkiem transportu niż komunikacja publiczna 

na okres 01.01.2024 r. do 31.12.2024 r. 

4 20 07.02.2024 W sprawie: ogłoszenia ostatecznych wyników w 

konkursie ofert na powierzenie zadań w roku 2024 z 

zakresu zdrowia publicznego określonych w 

Narodowym Programie Zdrowia na lata 2021-2025 w 

ramach celu operacyjnego nr 2 Profilaktyka 

uzależnień. 

5 21 07.02.2024 W sprawie: wprowadzenia zmian w składzie 

osobowym Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych powołanej Zarządzeniem Nr 

2/2003 z dnia 10 stycznia 2003 r. 

6 22 08.02.2024 W sprawie: upoważnienia pani Agnieszki Maćkiewicz - 

inspektora ds. kancelaryjnych w Referacie 

Organizacyjnym do załatwiania spraw z zakresu 

administracji publicznej w imieniu Wójta Gminy 

Gostynin 

7 23 08.02.2024 W sprawie: ogłoszenia wyników otwartego konkursu 

ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych z 

zakresu kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i 

dziedzictwa narodowego w 2024 r. 

8 24 12.02.2024 W sprawie: powołania komisji przetargowej 

pn.”Modernizacja dróg gminnych na terenie Gminy 

Gostynin” 

9 25 12.02.2024 W sprawie: określenia stawek czynszu za lokale 

użytkowe w budynku medyczno-mieszkalnym w 

Józefkowie oraz lokal użytkowy w budynku użytkowym 

w Lucieniu 

10 26 12.02.2024 W sprawie: wydzielenia z zasobu mieszkaniowego 

Gminy Gostynin lokalu socjalnego 



 11 27 12.02.2024 W sprawie: zmiany Zarządzenia Nr 2/2024 Wójta 

Gminy Gostynin z dnia 05 stycznia 2024r. w sprawie 

ogłoszenia I przetargu ustnego nieograniczonego oraz 

powołania Komisji Przetargowej 

12 28 19.02.2024 W sprawie: określenia maksymalnego miesięcznego 

wynagrodzenia kierowników i zastępców kierowników 

jednostek organizacyjnych Gminy Gostynin 

13 29 27.02.2024 W sprawie: wprowadzenia Regulaminu Pracy Komisji 

Konkursowych do opiniowania ofert złożonych w 

otwartym konkursie ofert na wsparcie realizacji zadań 

z zakresu sportu  na terenie Gminy Gostynin w roku 

2024 

14 30 27.02.2024 W sprawie: regulaminu przyznawania punktów 

wnioskom składanym w otwartym konkursie ofert o 

wsparcie realizacji zadań z zakresu sportu w 2024 roku 

15 31 27.02.2024 W sprawie: ogłoszenia otwartego konkursu ofert na 

wsparcie realizacji zadań z zakresu sportu na terenie 

Gminy Gostynin w roku 2024 

16 32 27.02.2024 W sprawie: powołania komisji konkursowej do 

zaopiniowania ofert złożonych w otwartym konkursie 

ofert na wsparcie  realizacji zadań  z zakresu sportu na 

terenie Gminy Gostynin w roku 2024 

17 33 28.02.2024 W sprawie: upoważnienia pani Małgorzaty Ziółkowskiej 

- kierownika Referatu Spraw Obywatelskich  do 

wykonywania czynności związanych z 

aktualizowaniem danych zgromadzonych 

w Centralnym Rejestrze Wyborców i sprawdzania 

posiadania prawa wybierania przez mieszkańców 

powiatu lub województwa, w  przypadku zadań 

wykonywanych przez powiatową lub wojewódzką 

komisję wyborczą oraz przez organy powiatu lub 

województwa 

18 34 28.02.2024 W sprawie: upoważnienia pani Agnieszki Dan - 

zatrudnionej na stanowisku  podinspektora 

w Referacie Spraw Obywatelskich  do wykonywania 

czynności związanych z aktualizowaniem danych 

zgromadzonych w Centralnym Rejestrze Wyborców 

i sprawdzania posiadania prawa wybierania przez 

mieszkańców powiatu lub województwa, w  przypadku 

zadań wykonywanych przez powiatową 

lub wojewódzką komisję wyborczą oraz przez organy 

powiatu lub województwa 

19 35 28.02.2024 W sprawie upoważnienia pani Mileny Waleckiej - 

zatrudnionej na stanowisku  inspektora ds. ewidencji 

ludności i dowodów osobistych w Referacie Spraw 

Obywatelskich do wykonywania czynności związanych 

z aktualizowaniem danych zgromadzonych 

w Centralnym Rejestrze Wyborców i sprawdzania 

posiadania prawa wybierania przez mieszkańców 

powiatu lub województwa, w  przypadku zadań 

wykonywanych przez powiatową lub wojewódzką 



komisję wyborczą oraz przez organy powiatu lub 

województwa 

20 36 28.02.2024 W sprawie upoważnienia pana Fabiana Kowalczyka - 

zatrudnionego na stanowisku  inspektora w Referacie 

Spraw Obywatelskich  do wykonywania czynności 

związanych z aktualizowaniem danych 

zgromadzonych w Centralnym Rejestrze Wyborców 

i sprawdzania posiadania prawa wybierania przez 

mieszkańców powiatu lub województwa, w  przypadku 

zadań wykonywanych przez powiatową 

lub wojewódzką komisję wyborczą oraz przez organy 

powiatu lub województwa 

21 37 29.02.2024 W sprawie: ogłoszenia konkursu na kandydata na 

stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej im. Orła 

Białego w Białotarsku 

22 38 29.02.2024 W sprawie: ogłoszenia konkursu na kandydata na 

stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w 

Sokołowie 

23 39 29.02.2024 W sprawie: ogłoszenia konkursu na kandydata na 

stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej im. 

Powstańców Styczniowych w Zwoleniu 

24 40 29.02.2024 W sprawie: upoważnienia Kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Gostyninie do 

wydawania decyzji administracyjnych 

 

I. W zakresie Referatu Finansowego. 

1. Wydano 29 zaświadczenia i 11 informacji w sprawie posiadania gruntów, dochodowości oraz 

niezaleganiu w podatkach.  

2. Dokonano wymiaru podatku dla 10 406 jednostek wymiarowych tj. dla 11 668 podatników na  łączna 

kwotę 2 860 205 zł. 

3. Przyjęto 1 900 szt. wpłat podatku. 

4. Wydano 2 decyzje w spawie umorzenia zaległości podatkowej na łączną kwotę 452 zł należności 

głównej i 53 zł odsetek. 

W zakresie spraw oświatowych: 

1. W 31 stycznia podpisano umowę z Przedsiębiorstwem Komunikacji Samochodowej w Gostyninie na 

realizację usługę pn.: „Dowóz dzieci na zajęcia lekcyjne do szkół położonych na terenie Gminy Gostynin 

poprzez zakup imiennych biletów miesięcznych na linie komunikacyjne powstałe na podstawie UMOWY 

Nr RG.09.2024 z dnia 31 stycznia 2024 r. o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego”. 

2. Sporządzono 31 stycznia sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Gostynin za 

2023 rok. 

3. W okresie sprawozdawczym wpłynęły dwa wnioski dot. udzielenie pomoc zdrowotnej. 

4. W dniu 15 lutego między Gminą Gostynin, Gminą Miasta Gostynina i Zarządem Powiatu 

Gostynińskiego podpisano Aneks Nr 1/2024 do porozumienia zawartego w dniu 23 listopada 2023 r.  

dotyczącego refundacji kosztów zwolnienia z obowiązku świadczenia pracy na okres kadencji w 

zarządzie międzyzakładowej organizacji związkowej na podstawie art. 31 ust. 1 w związku z art. 34 ust. 

2  ustawy z dnia 23 maja 1991 r. o związkach zawodowych (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 854) z zachowaniem 

prawa do wynagrodzenia Pani …………………….– nauczyciela zatrudnionego w Szkole Podstawowej 

im. Powstańców Styczniowych w Zwoleniu. 



5. Przesłano w dniu 15 lutego do Kuratorium Oświaty w Warszawie klasyfikację budżetową 

przewidywanego wydatkowania naliczonej dotacji celowej z budżetu państwa na dofinansowanie zadań 

w zakresie wychowania przedszkolnego w 2024 r.  

6. W dniu 20 lutego przesłano wniosek organu prowadzącego do Związek Nauczycielstwa Polskiego w 

Gostyninie, NSZZ „Solidarność” Region Płocki oraz Komisji Międzyzakładowej WZZ „Forum-Oświata” o 

wyrażenie opinii do tabel „Proponowanych dopłat do różnych rodzajów usług wypoczynkowych na okres 

od 1 stycznia 2024 r. do 30 czerwca 2024 r.” oraz „Wartości świadczeń rzeczowych lub finansowych dla 

pracowników, emerytów i rencistów na okres od 1 stycznia 2024 r. do 30 czerwca 2024 r.”  stanowiących 

załącznik do Regulaminów ZFŚS w 2024 roku. 

7. W okresie sprawozdawczym zatwierdzono aneks do arkusza organizacyjnego dla Szkoły 

Podstawowej im. Bohaterów 1 grudnia 1939 r. w Emilianowie, Szkoły Podstawowej im. Władysława 

Broniewskiego w Lucieniu, Szkoły Podstawowej im. Marii Kownackiej w Sokołowie, Szkoły Podstawowej 

im. Władysława Stanisława Reymonta w Solcu, Szkoły Podstawowej w Teodorowie. Aneksy do arkusza 

organizacyjnego zostały wprowadzone ze względu na przydział godzin nauczycielom w związku z 

orzeczeniami o potrzebie kształcenia specjalnego i indywidualnego nauczania oraz w związku z 

nieobecnością nauczyciela nauczania przedmiotu. 

8. Na bieżąco załatwiane są sprawy związane z funkcjonowaniem i działalnością szkół  

z terenu Gminy Gostynin. 

 

II. W zakresie zagospodarowania przestrzennego 

1. Wydano 36 decyzji o warunkach zabudowy, 95 projektów decyzji jest w uzgodnieniach. 

2. Wydano 7 decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, 4 projekty decyzji są w 

uzgodnieniach. 

3. Wydano 3 decyzje zmieniające warunki zabudowy. 

4. Wydano 2 decyzje o przeniesieniu decyzji o warunkach zabudowy. 

5. Wydano 2 zaświadczenia o przeznaczeniu gruntów w miejscowych planach zagospodarowania 

przestrzennego. 

6. Wydano 42 zaświadczenia o braku miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

7. Nie wydano zaświadczeń o przeznaczeniu gruntów w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Gostynin. 

8. Wydano 4 postanowienia o zgodności projektu podziału nieruchomości z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego lub z przepisami odrębnymi. 

9. Wydano 2 wypis i wyrysy z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

10. Nie wydano decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia. 

11. Wpłynęło 0 wniosków o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację 

przedsięwzięcia. 

 

III. W zakresie Referatu Geodezji, Gospodarki Gruntami i Rolnictwa  

1. Wpłynęło 9 wniosków o dokonanie podziału nieruchomości. 

2. Wydano 16 decyzji zatwierdzających podział nieruchomości.  

3. Wydano 14 zawiadomień o ustaleniu numeru porządkowego budynku. 

4. Wydano 1 informację o nadanym numerze porządkowym budynku. 

5. Wydano 9 oświadczeń o pracy w gospodarstwie rolnym. 

6. Wydano 1 postanowienie odmawiające wydania zaświadczenia potwierdzającego okresy pracy                         

w gospodarstwie rolnym 

7. Zawarto 1 umowę dzierżawy na działkę w miejscowości Rumunki.  

8. Przeprowadzono przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż działki w m. Bierzewice.  

9. Dokonano 50 oględzin drzew zgłoszonych do usunięcia na gruntach osób fizycznych. 

10. Dokonano 1 oględzin drzew zgłoszonych do usunięcia przez OSP Sierakówek i wydano decyzję 

zezwalająca na ich usunięcie. 

11. Wydano 3 postanowienia nakładające obowiązek uzupełnienia zgłoszeń dot. zamiaru usunięcia 

drzew przez osoby fizyczne. 



12. Wydano 4 postanowienia odmawiające wszczęcia postępowania w sprawie wydania zezwolenia na 

usunięcie drzew. 

13. Wysłano 2 wezwania do uzupełnienia wniosków o wydanie zezwoleń na usunięcia drzew z uwagi 

na braki formalne. 

14. Wydano 1 decyzję zmieniającą decyzję zezwalającą na usuniecie drzew dla Starostwa Powiatowego   

w Gostyninie w zakresie terminu jej obowiązywania. 

15. Wydano 1 decyzję odmawiającą wymierzenia administracyjnej kary pieniężnej dla osoby fizycznej 

za usunięcie drzew bez dokonania zgłoszenia. 

16. Wydano 1 decyzję zezwalającą na usunięcie drzew dla Mazowieckiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. 

17. Wystąpiono z 4 wnioskami do Starosty Gostynińskiego o wydanie zezwoleń na usunięcie drzew                        

z nieruchomości stanowiących własność Gminy Gostynin w miejscowościach: Legarda, Sierakówek, 

Ruszków oraz Miałkówek. 

18. Przyjęto 1 wniosek o zmianę przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2024. 

19. Przeprowadzono 22 kontrole dot. spalania odpadów w paleniskach domowych i przestrzegania 

przepisów uchwały antysmogowej dla województwa mazowieckiego na terenie Gminy Gostynin. 

20. We współpracy z Referatem Organizacyjnym zorganizowano Forum Sołtysów Gminy Gostynin. 

 

IV. Inwestycje  

I. Zamówienia publiczne 

1. W trakcie postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na zadanie pn. „Modernizacja dróg 

gminnych na terenie Gminy Gostynin” w tym: 

Remont drogi w m. Bierzewice; 

Remont drogi w m. Zaborów Nowy – Niecki; 

Remont drogi w m. Bolesławów; 

Przebudowa drogi w m. Marianów Sierakowski – Sieraków; 

Przebudowa drogi w m. Rogożewek; 

Remont drogi w m. Miałkówek; 

Przebudowa drogi w m. Nagodów; 

Przebudowa drogi w m. Zwoleń; 

Przebudowa drogi w m. Sierakówek. 

II. Inwestycje realizowane w ramach budżetu i funduszy sołeckich 

1. Podpisano umowę na opracowane dokumentacji projektowej dla zadania pn.: „Remont zabytkowej 

części budynku szkoły w Lucieniu” 

III. Inwestycje drogowe (realizowane w ramach budżetu i funduszy sołeckich) 

1. W m-cu lutym rozpoczęto roboty drogowe związane z przebudową drogi w m. Budy Kozickie, odcinek 

250 m (obecnie roboty przerwano ze względu na warunki atmosferyczne tj. wysoki poziom wód 

gruntowych i opady deszczu); 

2. Trwają prace geodezyjne  mające na celu wykup gruntu pod poszerzenie drogi w m. Ruszków - 

zgodnie z opracowaną w 2023 r. koncepcją projektową. 

IV. Inne działania Referatu Rozwoju Gospodarczego 

1. Wydano 5 warunków na umieszczenie urządzenia obcego w pasie drogowym; 

2. Wydano 2 decyzje na umieszczenie urządzenia obcego w pasie drogowym; 

3.Wydano 2 decyzje na zajęcie pasa drogowego w celu prowadzenia robót; 

4. Podpisano 1 umowę dzierżawy w związku z umieszczeniem urządzenia obcego w pasie drogowym; 

5. Podpisano 1 umowę dzierżawy na umieszczenie urządzenia obcego; 

6. Wydano 1 decyzję na lokalizację zjazdu; 

7. Wydano 1 decyzję na przebudowę istniejącego zjazdu. 

8. W ramach funduszu rozwoju przewozów autobusowych prowadzona jest współpraca, kontrola 

wykonywania usługi dowozu mieszkańców Gminy Gostynin. 

 

 

 



V. W zakresie Referatu Spraw Obywatelskich, samodzielnego stanowiska ds. Obrony Cywilnej 

• Wpłynęło 25 wniosków dotyczących wpisania, zmiany, zawieszenia lub wykreślenia w Centralnej 

Ewidencji Działalności Gospodarczej. 

• Przyjęto 25 wniosków dotyczących zastrzeżenia nr pesel. 

• Wydano 3 decyzje w sprawie świadczeń rzeczowych na rzecz obrony. 

Zdarzenia w ewidencji ludności  

• urodzeń  – 6 

• zgonów – 15 

• zameldowań na pobyt stały – 27 

• zameldowań na pobyt czasowy – 5 

• wymeldowania z pobytu stałego – 48 

• wymeldowania z pobytu czasowego – 1  

• wydanych zaświadczeń dot. zameldowań – 35 

• udostępnienie danych osobowych – 16 

dowody osobiste  

• przyjęcie wniosków dowodowych – 82 

• wydanie dowodu osobistego – 110 

• unieważnionych  dowodów – 105 

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

Dnia 26 lutego odbyło się  posiedzenia Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Rozpatrzono ogółem 9 wniosków w przedmiocie uzależnienie od alkoholu. 

 

VI. W zakresie Promocji i Funduszy Pomocowych 

Otrzymano wsparcie i podpisano umowy w ramach Programów: 

- "Mazowiecki Instrument Aktywizacji Sołectw MAZOWSZE 2024” – „Mazowsze dla sołectw 2024” na 

zadania  - Zakup i montaż lamp solarnych na terenie sołectwa Kiełpieniec - Mniszek – Skoki oraz  Zakup 

i montaż lamp solarnych na terenie sołectwa Białe – Antoninów. Łączna kwota dofinansowania – 30 

000,00 zł. 

- „Autobusy dla mazowieckich szkół” na zadanie - Zakup autobusu szkolnego na potrzeby dowozu 

uczniów do szkół podstawowych przez Gminę Gostynin. Kwota dofinansowania – 500 000,00 zł. 

- „Mazowsze dla lokalnych centrów integracyjnych 2024” na zadanie - Modernizacja świetlicy wiejskiej 

w miejscowości Leśniewice. Kwota dofinansowania – 200 000,00 zł. 

- „Mazowieckiego Programu Wsparcia Zapobiegania Bezdomności Zwierząt – Mazowsze dla zwierząt 

2024” na zadanie - Zapobieganie bezdomności zwierząt w gminie Gostynin. Kwota dofinansowania 20 

000,00 zł. 

- Mazowsze dla straży pożarnych na zadanie - "Modernizacja strażnicy i zakup samochodu ratowniczo 

– gaśniczego dla jednostek OSP". Łączna kwota dofinansowania 190 000,00 zł. 

Łączna kwota dofinansowania z Funduszy Europejskich dla Mazowsza to 940 tys. zł  

• Uzupełniono dokumentację dotyczącą dofinansowania ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg w roku 2024 na zadanie „Rozbudowa drogi gminnej w m. Budy Kozickie”. 

• Złożono Raport miesięczny dotyczący stanu zaawansowania realizacji zadania w ramach „Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg” 

• Uzupełniono dokumentację do dofinansowania ze środków budżetu Województwa Mazowieckiego w 

zakresie budowy i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych na zadanie „Modernizacja drogi 

dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Gulewo”. 

• Przygotowano i wysłano dokumenty dotyczące podpisania umowy na dofinansowanie w ramach  

projektu grantowego pn. „Cyberbezpieczny Samorząd dla Gminy Gostynin” dofinansowanie w kwocie 

850 000,00zł. 

• Rozstrzygnięto i podpisano umowy w ramach konkurs na wsparcie realizacji zadań publicznych z 

zakresu kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego w 2024 r.  

• Bieżąca publikacja aktualności i wydarzeń gminnych na stronie internetowej gminy; 

• Organizacja uroczystości obchodów  161. rocznicy bitwy Powstania Styczniowego na ziemi 

Gostynińskiej w Gaśnem  – Gaśno 12 marca. 



• Bieżąca Współpraca - Partnerstwo „Obszar Funkcjonalny Miasta Płocka”  

• Ewidencja  innych obiektów świadczących usługi hotelarskie, obiektu nie będącego obiektem 

hotelarskim /gospodarstwo agroturystyczne ). 

• Bieżące monitorowanie programów pomocowych. 

(Na salę posiedzeń doszedł Radny Kamil Balcerzak) 

 

VII. W zakresie Referatu Gospodarki Odpadami 

• Wpłynęło 87 deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, (w tym 19  

pierwszych, 40 zmieniających, 15 zerujących, 4 korekty); 

• Wysłano 19 zawiadomień z informacją o numerze rachunku bankowego po złożeniu przez właściciela 

nieruchomości pierwszej deklaracji; 

• Wpłynęły 34 zgłoszenia do ewidencji zbiorników bezodpływowych i przydomowych oczyszczalni 

ścieków; 

• Wpłynęły 152 zgłoszenia do odbioru odpadów wielkogabarytowych; 

• Przyjęto i wprowadzono do Centralnej Ewidencji Emisyjności budynków 18 deklaracji  dotyczących 

źródeł ciepła  i źródeł spalania paliw. 

• Przyjęto 4 oświadczenia w związku ze zmianą deklaracji CEEB. 

• Przyjęto od właścicieli nieruchomości niezamieszkałych (podmiotów gospodarczych prowadzących 

działalność gospodarczą) nie objętych systemem gospodarowania odpadami przez gminę: 

- 21 dowodów uiszczenia opłaty za odbiór odpadów pochodzących z prowadzonej działalności, 

(Obowiązek kontroli wynika z art. 6 ust. 5a ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, Dz. U. 

2023 poz. 1469);   

• Wpłynęły 3 wnioski o udzielenie ulgi w opłacie, w ramach wszczętego  postepowania wysłano: 

- 1 wezwanie 

- 1 postanowienie 

• Wpłynęło za pośrednictwem Bazy Danych Odpadowych 12 sprawozdań od podmiotów wpisanych do 

Rejestru Działalności Regulowanej prowadzących działalność w zakresie odbioru odpadów 

komunalnych z terenu Gminy Gostynin. Po weryfikacji do 1 podmiotu wysłano wezwanie do poprawienia 

sprawozdania. 

• Wpłynął 1 o przeksięgowanie wpłaty; 

• Zaksięgowano 2 325 wpłat za odpady komunalne na łączną kwotę 342 963,03 zł; 

• W związku z prowadzoną egzekucją zaległości wystawiono: 

*  42 upomnienia na łączną kwotę 46 634,78 zł; 

*  17 tytułów wykonawczych na łączną kwotę 32 910,91 zł; 

* Kwota wyegzekwowana przez Urząd Skarbowy w ramach prowadzonej egzekucji  wynosi 21 875,02zł. 

• Wygenerowano i wydano 190  kompletów kodów kreskowych do identyfikacji worków na odpady 

komunalne dla właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Gostynin; 

• Wysłano do Wykonawcy 18 zgłoszeń: 16 dotyczących  wstawienia bądź zabrania pojemników 

mieszkańcom, oraz 2 dotyczących  braku odbioru odpadów.  

• Wszczęto postępowanie administracyjne w związku którym przeprowadzono oględziny działki po 

otrzymaniu wystąpienia z Mazowieckiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska 

wnioskującego o niezwłocznego podjęcia działań w sprawie usunięcia odpadów z miejsca 

nieprzeznaczonego do ich składowania. Z oględzin sporządzono protokół dla każdej ze stron.  

• Przeprowadzono w urzędzie 133 kontrole w zakresie posiadania umowy i dowodów potwierdzających 

odbiór nieczystości ciekłych lub osadów z osadników instalacji przydomowych oraz 21 kontroli  

przeprowadzonych na terenie nieruchomości położonych w miejscowości Leśniewice. Z każdej kontroli 

sporządzono protokół dla każdej ze stron.  

• Sporządzono i przesłano do Wykonawcy comiesięczne zestawienie z wykazem nieruchomości z 

których należy odebrać odpady komunalne. 

• Ilość odebranych odpadów od właścicieli nieruchomości zamieszkałych oraz rekreacyjno-

wypoczynkowych w miesiącu styczniu  wynosi  – 206,26 Mg,  

• Dokonano rozliczenia usługi odbioru odpadów za miesiąc styczeń 2024 r. i wysłano Wykonawcy 

informację o kwocie należnej na kwotę  215 722,55 zł brutto. 



W zakresie Punktu konsultacyjnego „Czyste Powietrze”: 

- udzielono mieszkańcom z terenu Gminy Gostynin 34 konsultacji w zakresie otrzymania dotacji na 

wymianę kopciucha z Programu „ Czyste Powietrze” oraz rozdano 34 ulotek informacyjnych. 

- za pośrednictwem puntu konsultacyjnego złożono: 

- 8 wniosków o dofinansowanie na wymianę źródła ciepła w ramach programu czyste powietrze oraz     

2 wnioski o wypłatę środków po zrealizowaniu inwestycji.  

• Przyjęto 8 zgłoszeń dotyczących bezdomnych, rannych oraz padłych zwierząt. 

Na bieżąco w referacie  odbywa się bezpośrednia obsługa interesantów. 

 

VIII. W zakresie Głównego Specjalisty ds. Inwestycji 

1. Koordynacja działań związanych z realizacją przedsięwzięcia inwestycyjnego pn. „Budowa i 

przebudowa infrastruktury kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Gostynin” w tym przygotowanie i 

złożenie wniosku o pozwolenie na użytkowanie dla zadania pn.: „Rozbudowa przebudowa i remont 

oczyszczalni ścieków w miejscowości Lucień” 

2. Przygotowanie specyfikacji przetargowej na potrzeby realizacji następujących zadań: 

1) Modernizacja publicznych dróg gminnych w m. Bierzewice, Zaborów Nowy – Niecki, Gulewo – 

Józefków, Bolesławów, Marianów Sierakowski – Sieraków, Sierakówek, Rogożewek  

2) Modernizacja wewnętrznych dróg gminnych w m. Miałkówek, Rogożewek, Nagodów, Górki Drugie, 

Zwoleń, Sierakówek 

3. Przygotowanie zapytania ofertowego na potrzeby realizacji zadania pn.: „Modernizacja wewnętrznej 

instalacji elektrycznej kontenerowe przepompowni wody w m. Podgórze.” 

4. Koordynacja działań związanych z realizacją przedsięwzięcia inwestycyjnego pn.: „Budowa 

kanalizacji sanitarnej w m. Klusek – Białe” – opracowanie dokumentacji projektowej. 

 

IX. W zakresie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

1. Przyjęto 2 zgłoszenia o pomoc w formie zasiłków celowych i celowych specjalnych. 

2. Przyjęto 30 zgłoszeń o pomoc w formie zasiłków okresowych, wydano 30 decyzji. 

3. Przyjęto 39 zgłoszeń o pomoc w formie świadczenia rzeczowego i świadczenia pieniężnego na 

żywność oraz wydano  39 decyzji. 

4. Przyjęto 4 zgłoszenia o pomoc w formie gorącego posiłku w szkole. 

5. Przyjęto 7 zgłoszeń o pomoc w formie zasiłku stałego. 

6. Wydano 17 wniosków ze skierowaniem na orzeczenie Powiatowej Komisji ds. orzekania                                          

o niepełnosprawności. 

7. Wydano 7  zaświadczeń  o korzystaniu z pomocy społecznej. 

8. Wysłano 10 pism do policji oraz 4 do sądu. 

9. Udzielono 4 porad prawnych. 

10. Sporządzono 2 umowy dotyczące odpłatności za DPS. 

11. Odbyło się 1 posiedzenie zespołu interdyscyplinarnego związane z procedurą niebieskiej karty. 

12. Odbyło się 9 spotkań diagnostyczno-pomocowych związanych z procedurą niebieskiej karty. 

13. Na terenie Gminy Gostynin objęto procedurą niebieskiej karty 8 rodzin. 

14. Wydano  19 decyzji zmieniających odpłatność za pobyt w DPS. 

15. Przeprowadzono 7 wywiadów alimentacyjnych osób zobowiązanych na rzecz osób ubiegających 

się  o pomoc w innych ośrodkach. 

16. Wydano 2 wnioski o wgląd w sytuację rodziny do Sądu. 

17. Wydano 3 wnioski o opinię do szkół. 

18. Wydano 13 wniosków o udostępnienie danych osobowych do innych Instytucji. 

19. Wydano 2 wnioski o kierowanie do Centrum Integracji Społecznej. 

20. Sporządzono 6 wniosków o udostępnienie danych osobowych do innych Instytucji. 

21. Z zakresu Karty Dużej Rodziny przyjęto i wprowadzono 7 wniosków. Wydano 8 kart tradycyjnych 

oraz  8 elektronicznych. W produkcji są 3 karty. 

22. Przyjęto 19 wniosków i wydano 19 zaświadczeń o wysokości przeciętnego miesięcznego dochodu 

przypadającego na jednego członka gospodarstwa domowego osoby fizycznej, która zamierza złożyć 



wniosek o przyznanie dofinansowania z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej lub Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

23. Z zakresu świadczeń rodzinnych przyjęto  24 wnioski o ustalenie prawa do świadczeń rodzinnych. 

24. Wydano 45 decyzji. 

25. Wystawiono 17 zaświadczeń. 

26. Wypłacono 336 zasiłków pielęgnacyjnych, 17 świadczeń rodzicielskich, 83 świadczeń 

pielęgnacyjnych, jednorazową zapomogę z tytułu urodzenia dziecka dla 3  osób,  specjalny zasiłek dla 

opiekuna  dla  9 osób. 

27. Fundusz alimentacyjny wypłacono dla 79 osób. 

28. Wysłano 1 zawiadomienie do dłużników alimentacyjnych o przyznanych świadczeniach. 

29. Wysłano 1 wniosek do Komornika Sądowego w sprawie przyłączenia się do postępowania 

egzekucyjnego. 

30. Wysłano 2 wnioski do organów właściwych o podjęcie działań wobec dłużników alimentacyjnych. 

31. Wysłano 19 wniosków do Komendy Powiatowej Policji o ściganie z art. 209 § 3 Kodeksu Karnego. 

32. Wysłano 2 wezwania o przeprowadzenie wywiadu alimentacyjnego. 

33. Przeprowadzono 1 wywiad alimentacyjny. 

34. Wysłano 1 wniosek do PUP o aktywizację zawodową dłużników. 

35. Wydano 1 decyzje w sprawie uznania dłużnika alimentacyjnego za uchylającego się. 

36. Wydano 1 decyzje o umorzenie postępowania w sprawie uznania dłużnika alimentacyjnego za 

uchylającego się. 

37. Wydano 1 decyzje o odmowie zwrotu zatrzymanego prawa jazdy. 

38. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Gostyninie na bieżąco obejmuje pomocą i wsparciem osoby 

przebywające na terenie Gminy z Ukrainy. 

39. Realizacja zadań na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy: 

- złożono 2 wnioski na wypłatę świadczenia pieniężnego za zakwaterowanie i wyżywienie obywateli 

Ukrainy 

- przyjęto 1 wniosek o świadczenie rodzinne 

- przyjęto 1 wniosek o zasiłek celowy i wydano 1 decyzję 

40. Przyjęto  925 wniosków na dodatek osłonowy. 

41. W dniu 28 lutego w godzinach nocnych przeprowadzono Ogólnopolskie badanie liczby osób 

bezdomnych, sprawdzono  pustostany i miejsca udzielania świadczeń zdrowotnych. 

42. Na bieżąco sporządza się  zapotrzebowania na środki finansowe, jednorazowe sprawozdania i 

informacje. 

 

X. W zakresie Gminnej Biblioteki Publicznej w Gostyninie z siedzibą w Solcu  

1. Statystyka udostępnień księgozbioru. 

Odwiedziny w Bibliotece - 934 użytkowników 

Wypożyczenia - 1556 woluminów 

Odwiedziny w czytelni - 22 czytelników 

Udostępnienia księgozbioru na miejscu - 44 woluminów 

Udzielone informacje biblioteczne – 74 

Wypożyczono 16 gier planszowych, na miejscu 67 gier. 

 

XI. Realizacja zadań Gminnego Zakładu Komunalnego z siedzibą w Solcu 

I. Dział instalacyjno-budowlany: 

1. Odławianie oraz zapewnienie opieki psom z terenu Gminy Gostynin, 

2. Utrzymanie czystości na przystankach oraz w pasach drogowych Gminy Gostynin, 

3. Utrzymanie, konserwacja drzew i zieleni przydrożnej na terenie gminy Gostynin, 

4. Równanie i wałowanie wraz z drobnymi naprawami w ramach bieżącego utrzymania dróg gminnych 

w m.: Gorzewo, Białe, Antoninów, Lisica, Stefanów, Łokietnica, Rumunki, Nagodów, Choinek, Osiny, 

Niecki, Pomarzanki, Helenów, Kiełpieniec, Skoki, Zaborów Nowy,  

5. Uzupełnienie ubytków w drogach gminnych o nawierzchni asfaltowej w m.: Ruszków, Gorzewo, 

Klusek, Białotarsk, Józefków, Helenów, Białe, Zaborów Nowy, Rogożewek, Sieraków, 



6. Remont lokalu gminnego w budynku w m. Lucień 46b/4, 

7. Roboty budowlane w budynku OSP w Kozicach, 

8. Roboty wykończeniowe w budynku świetlicy wiejskiej w Helenowie. 

II. Dział eksploatacyjny: 

1. Usuwanie awarii na sieciach i przyłączach wodociągowych, 

2. Usuwanie awarii na sieciach i przyłączach kanalizacji sanitarnej, 

3. Obsługa przydomowych oczyszczalni ścieków przy budynkach gminnych w m. Leśniewice, Skrzany, 

Rębów, Miałkówek,   

4. Oczyszczanie osadników i pompowni ścieków na sieciach kanalizacji sanitarnej, 

5. Płukanie odcinków sieci wodociągowych na terenie gminy Gostynin, 

6. Wymiana uszkodzonych hydrantów na sieciach wodociągowych na terenie gminy Gostynin, 

7. Prace naprawcze na stacjach uzdatniania wody. 

Dziękuję za uwagę – w razie jakiś pytań chętnie odpowiem 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie, czy mają Państwo 

Radni jakieś pytania do przedstawionego sprawozdania? Brak 

 

Do punktu 3-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Przyjęcie sprawozdania realizacji 

zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2023 oraz wykaz potrzeb związanych z realizacją zadania 

w Gminie Gostynin. 

Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Wójcie, Dziecko i 

rodzina wymagają wsparcia oraz szczególnej troski i ochrony, działalność na rzecz rodziny powinna 

koncentrować na wyrównaniu m.in. nieuzasadnionych różnic socjalnych, tworzenie im równych szans 

oraz asekurowaniu w obliczu ryzyka życiowego, natomiast działania podejmowane na rzecz dzieci 

winny mieć na celu ochronę ich praw, wyrównywanie szans życiowych poprzez ułatwienie dostępu do 

oświaty, służby zdrowia i wypoczynku oraz zapewnienie im ochrony w obliczu zagrożeń. Z punktu 

widzenia Polityki Społecznej która odpowiada za tworzenie warunków samodzielnego funkcjonowania 

rodziny, rodzina i dziecko stanowią przedmiot nie jako selektywnego zainteresowania. Jest tak dlatego 

że odnosi się ono zwłaszcza do tych rodzin i pochodzących z nich dzieci które na pewnym etapie 

swojego życia stają się bezradne i malginalizowane. Czynników powodujących bezradność                            

i malginanizację w rodzinach jest wiele co budzi niepokój ich liczba w ostatnim okresie wzrasta. Jedno 

z głównych przyczyn zwiększenia się zjawisk niepożądanych godzących dobro rodziny i dziecka jest 

wyczerpanie się więzi społecznych spajających struktury rodziny, wprowadzające element rozsiania 

równowagi i harmonię w ich życiu. Możliwość świadczenia komplementarnego  wsparcia rodzinom które 

stają się bezradne i malginalizowane daje stworzenie lokalnego systemu wspierania rodziny, a przede 

wszystkim ważne jest by prowadzone działania oprzeć na przekonaniu że naturalnym i koniecznym 

środowiskiem wychowania dziecka jest rodzina. W pierwszej kolejności powinien on być nastawiony na 

pomoc w rozwiązywaniu życiowych problemów w rodzinie, zanim nastąpi rozkład więzi rodzinnych oraz 

zaistnieją okoliczności zmuszające do rozłączenia rodziny, należy przy tym pamiętać iż efektywna praca 

z rodziną musi być stała i intensywna i dotyczyć ich ważnych problemów. Rodzina jest podstawową 

instytucją społeczną i najważniejszym środowiskiem funkcjonowania i rozwoju dziecka oraz grupą na 

której opiera się całe społeczeństwo. Rodzina odpowiada za ukształtowanie każdego dziecka w sposób 

świadomy i nie świadomy przekazywane są elementy tworzące osobowość, system wartości oraz 

sposób patrzenia na świat, to właśnie rodzina odpowiada za profilowanie nawyków a wszystkiemu 

powinni sprzyjać odpowiednie relacje interpersonalne pomiędzy domownikami. Klimat rodzinny jest 

niezwykle ważny ponieważ dzięki niemu członkowie rodziny czują się dobrze i bezpiecznie bądź źle lub 

nie komfortowo, odpowiednie relacje tworzą więź łączącą pokolenia. Jeśli więź zostanie nadszarpnięta 

czy też zerwana powstaje klimat który całkowicie odbija się na najmłodszych członkach, członkach 

którzy dopiero wkraczają w życie i stają się zrozumiałe dla otoczenia. Jeżeli w funkcjonowaniu rodziny 

pojawią się jakie kolwiek trudności czy też dysfunkcje służby związane z pomocą w rodzinie powinni 

podjąć odpowiednie działania umożliwiające poprawę sytuacji poprzez analizę sytuacji rodziny                     

i dostosowanie form pomocy do skali problemu. Częstymi problemami dyscyplinujące więzi rodzinnej 

są ubóstwo, długotrwałe bezrobocie, choroba alkoholowa, stosowanie przemocy wobec domowników, 



bezradność w sprawach opiekuńczo-wychowawczych. Rodziny wzmagające się z którym kolwiek 

wymienionych problemów wymagają specjalistycznej pomocy ze strony m.in. pracowników socjalnych, 

asystentów rodziny, pedagogów, psychologów a także policji. Każde z działań którego kolwiek                     

z pracowników powinny być ukierunkowane na przywrócenie ładu oraz prawidłowego funkcjonowania 

rodziny, w tym zapobiegać ewentualnym nieszczęściom. Najważniejsza jest jednak pozycja dziecka 

ponieważ jego dobro jest nadrzędną sprawą dlatego też realizując ustawę oraz program uwzględnia się 

dziecko, jego zażyłość oraz emocjonalną więź z rodzicami a także jego realizacja zapobiega sytuacjom 

w którym dziecko jest zmuszone opuścić rodzinę. Zgodnie z art. 176 pkt. 1 ust. O wspieraniu rodziny     

i systemie pieczy zastępczej do zadań własnych gminy należy m.in. opracowanie i realizacja 3-letniego 

Gminnego Programu wspierania rodziny. W świetle założeń ustawy pomoc dziecku i jego rodzinie 

powinna mieć charakter interdyscyplinarny i być udzielana przez właściwych specjalistów w ramach 

zintegrowanego lokalnego systemu. Ważne jest by działania i decyzje względem rodziny były 

podejmowane przy współpracy wyspecjalizowanych instytucji, pomoc społeczna, szkoła, sąd, policja. 

Stosując ustawę należy mieć na względzie podmiotowość dziecka i rodziny, oraz prawo dziecka do 

wychowania w rodzinie, powrotu do rodziny, utrzymywania osobistych kontaktów z rodzicami                        

z wyjątkiem przypadków w którym Sąd zakazał takich kontaktów, stabilnego środowiska 

wychowawczego, kształcenia, rozwoju uzdolnień, zainteresowań i przekonań oraz zabawy                            

i wypoczynku, pomocy w przygotowaniu samodzielnego życia, ochrony bezprawną integrację życia 

dziecka, informacji i wyrażeniach opinii w sprawach którego dotyczą odpowiednio do jego wieku                   

i stopnia dojrzałości. Ochrony przed poniżającym traktowaniem i karaniem, poszanowanie tożsamości 

religijnej i kulturalnej, dostępu do informacji dotyczących jego pochodzenia. W pieczy zastępczej w 

2023r. było 2 dzieci, w chwili obecnej przebywa 1 dziecko w spokrewnionej rodzinie zastępczej. W chwili 

obecnej asystent obejmuje wsparciem 6 rodzin, prace z rodzinami jest procesem złożonym                            

i długotrwałym. Efekty pracy z rodzinami w przeważającym stopniu zależą od aktywności rodzin, 

otwarcia na otrzymane wsparcie, chęci wprowadzenia w życie swoich zmian. Objęcie rodzin wsparciem 

asystenta nie zawsze gwarantuje przywrócenie rodzinie zdolności do prawidłowego funkcjonowania, 

dlatego zdarza się, że w przypadku niektórych rodzin podejmowane były działania interwencyjne, 

ponadto brak jest na terenie Gminy Gostynin placówek wsparcia dziennego którego zadaniem jest 

wsparcie dzieci w ich rozwoju fizycznym, psychologicznym oraz wspomaga dziecko i jego rodzinom. 

Placówka wsparcia dziennego może być prowadzona w 3 formach; opiekuńczej, specjalistycznej oraz 

pracy podwórkowej. Placówki w formie opiekuńczej mają na celu wsparcie rodziców, zapewnienie opieki 

nad dziećmi oraz mogą służyć wsparciu i działań edukacyjnych. Szczegółowo wszystkie działania 

zostały opisane w sprawozdaniu. Dziękuję. 

(Z sali posiedzeń wyszli Radni Kamil Balcerzak, Mirosław Nowacki, Jolanta Sulma, Elżbieta 

Tyszkiewicz) 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję Pani Kierownik, czy do 

przedstawionego sprawozdania mają Państwo Radni jakieś pytanie? Brak. 

Ww. sprawozdanie zostało zaopiniowane 9 głosami za co stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 4-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Przyjęcie sprawozdania                    

z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w Gostyninie oraz realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony ofiar Przemocy w Rodzinie za 2023r. 

Pracownik GOPS-u Małgorzata Krukowska: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Wójcie, w 

2023r. na terenie Gminy Gostynin funkcjonował Zespół Interdyscyplinarny powołany Uchwałą Rady 

Gminy Gostynin z dnia 29 listopada 2012r. W związku ze zmianą przepisów, tu mam na myśli 

Nowelizację ustawy o Przeciwdziałaniu Przemocy Domowej Uchwałą rady Gminy Gostynin z dnia 22 

czerwca 2023r, został powołany nowy Zespół. Skład nowego Zespołu liczy 8 członków, są to 

przedstawiciele Ośrodka Pomocy Społecznej, Policji, Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, Sądu Rejonowego, Służby Zdrowia, Oświaty i Stowarzyszenia Pomocy dla Osób 

Niepełnosprawnych. W ramach działań Zespołu odbyły się 4 posiedzenia Zespołu Interdyscyplinarnego, 

odbyło się 71 posiedzeń grup diagnostyczno-pomocowych, powołano 22 diagnostyczno-pomocowe. 

Kontynuowano prace również z lat poprzednich w 7 procedurach. Wszystkie sprawy wszczęte i nie 



zakończone przez dotychczasowy Zespół Interdyscyplinarny i grupy robocze były realizowane przez 

powołany nowy Zespół Interdyscyplinarny i grupy diagnostyczno-pomocowe. W 2023r. Zespół 

realizował 29 procedur Niebieskich Kart, zakończył pracę w 26 procedurach. Dominującymi formami 

przemocy była przemoc fizyczna, psychiczna, występowała również przemoc ekonomiczna                            

i zaniedbanie. Zespół rozpowszechniał materiały edukacyjne, broszury, ulotki, na stronie internetowej 

Urzędu Gminy zamieszczano informację dot. przemocy domowej, podczas spotkań z uczniami                     

i rodzicami w szkołach były prowadzone działania profilaktyczne dot. przemocy domowej. Udzielono 

pomocy i w wsparcia osobom doznającym przemocy domowej poprzez przekazywanie informacji na 

temat zjawiska przemocy w formie broszury, stop przemocy domowej, obejmowano poradnictwem 

prawnym, socjalnym, pedagogicznym, psychologicznym i pracą socjalną. Osoby i rodziny w ramach 

procedury Niebieskiej Karty były obejmowane wsparciem finansowym Ośrodka Pomocy Społecznej         

w formie zasiłków okresowych, celowych i pomoc w formie dożywiania, otrzymywały również pomoc 

żywnościową w ramach Programu Operacyjnego pomoc żywnościowa. Mogły skorzystać z pomocy 

Lokalnego Punktu Pokrzywdzonych Przestępstwem, natomiast wobec osób stosującą przemoc 

domową również były podejmowane działania; osoby takie otrzymywały broszury „Nie krzywdź innych” 

oraz ulotki dot. nadużywania alkoholu, byli informowani o konsekwencjach prawnych wynikających ze 

stosowania przemocy domowej. Przeprowadzano rozmowy dyscyplinujące i motywujące do zmiany 

zachowania wobec najbliższych członków rodziny. Motywowano do udziału w programie oddziaływań 

korekcyjno-edukacyjnych dla sprawców przemocy. Składano do organów ściągania zawiadomienia          

o podejrzeniu popełnienia przestępstwa z art. 207 kk. Wobec osób dotkniętych  problemem 

alkoholowym składano wnioski do Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych o 

podjęcie leczenia odwykowego bądź motywowano do dobrowolnego podjęcia terapii uzależnień 

alkoholowych. Wydawane były przez Policje nakazy i zakazy zbliżania wobec osób stosujących 

przemoc domową. Dzięki pracy pracowników socjalnych dzielnicowych i Lokalnego Punktu 

Pokrzywdzonych Przestępstwem udało się odizolować sprawcę przemocy domowej od osoby 

doznającej przemocy domowej poprzez sądową eksmisję w ramach procedury Niebieskiej Karty.               

Z danych statystycznych wynikających  z działań Zespołu wynika, że w latach 2022-2023 liczba 

wszczętych procedur utrzymuje się na takim samym poziomie tj. w granicach od 21-23 wszczętych 

procedur w roku. Członkowie Zespołu i grup diagnostyczno-pomocowych podnoszą swoje kompetencje 

poprzez udział w szkoleniach. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję, czy do przedstawionego 

sprawozdania ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytanie? Brak. 

Ww. sprawozdanie zostało zaopiniowane 9 głosami za co stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 5-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały zmieniającej 

uchwałę nr 588/LV/2023 Rady Gminy Gostynin z dnia 29 grudnia 2023 roku  w  sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rada, najważniejsze zmiany które 

dokonaliśmy w Uchwale Budżetowej roku 2024, w zakresie Dochodów bieżących przedstawiają się 

nast. Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa 

dokonuje się zwiększenia planu dochodów bieżących z tytułu dotacji celowej otrzymanej z budżetu 

państwa na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 

gminie, zgodnie z decyzją Krajowego Biura Wyborczego z dnia 31 stycznia 2024r.  z przeznaczeniem 

na organizację i przeprowadzenie wyborów do rad gmin, rad powiatów, sejmików województw i rad 

dzielnic m.st. Warszawy oraz wyborów wójtów, burmistrzów i prezydentów miast. Łączna kwota 

zwiększenia 72.257,00zł. Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – ochotnicze straże 

pożarne dokonuje się zwiększenia planu dochodów bieżących z tytułu dotacji celowej w ramach 

programów finansowanych z udziałem środków europejskich z przeznaczeniem na dofinansowanie 

Projektu: tj. „Zakup średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego wraz z wyposażeniem dla 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Solcu” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego w ramach Priorytetu II „Fundusze Europejskie na zielony rozwój Mazowsza”, Działania 

2.4: „Dostosowanie do zmian klimatu” programu Fundusze Europejskie dla Mazowsza 2021-2027. 



Kwota dofinansowania w zakresie dochodów bieżących tj. 5.227,50zł, zostanie ona przeznaczona na 

działanie promocyjne związane z ochroną klimatu i powietrza, natomiast łączne dofinansowanie tego 

zadania to 1.406.375,23zł. Jeśli chodzi o Różne rozliczenia – Część Oświatowa subwencji ogólnej dla 

jednostek samorządu terytorialnego zwiększamy plan subwencji oświatowej o łączną kwotę 

2.050.209,00zł, zgodnie z decyzją Ministra Finansów określającym ostateczne kwoty subwencji 

wynikające z ustawy budżetowej dla gmin na rok 2024. Wprowadzamy do budżetu Część rozwojową 

subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego w wys. 650.655,00 zgodnie z decyzją Ministra 

Finansów która to określa ostateczne kwoty subwencji wynikające z ustawy budżetowej dla gmin na rok 

2024. Różne rozliczenia finansowe zwiększają plan finansowy z tyt. środków z Funduszu Pomocy na 

finansowanie lub dofinansowanie zadań bieżących w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy i tutaj mamy 

zwiększenie o kwotę: 17.730,00zł, z przeznaczeniem na dodatkowe zadania oświatowe związane 

z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy, o których 

mowa w art. 50 ust. 1 pkt 2 ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa. Jeśli chodzi o zadania w zakresie Oświaty i wychowania – Oddziały 

przedszkolne w szkołach podstawowych i inne formy wychowania przedszkolnego tutaj zwiększamy 

dotacje celową na realizację własnych zadań bieżących gminy o łączną kwotę 469.930,00zł. i jest to 

związane  z weryfikacją sprawozdania w SIO wg. stanu na 30.09.2023r. oraz zwiększonej kwoty dotacji 

na ucznia z kwoty 1.607,35zł na kwotę 3.968,81zł. Jeśli chodzi o Pomoc społeczną – Składki na 

ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej 

oraz za osoby uczestniczące w zajęciach w centrum integracji społecznej zmniejszamy plan dochodów 

bieżących o łączną kwotę: 2.000,00zł zgodnie z decyzją Wojewody Mazowieckiego, zmiana dotacji 

dotyczy dofinasowania opłacania składek na ubezpieczenie zdrowotne określonych w przepisach                              

o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych. W zakresie Zasiłków 

okresowych, celowych i pomocy w naturze oraz składek na ubezpieczenia emerytalne i rentowe – 

dokonuje się zmniejszenia planu dochodów bieżących o kwotę: 54.000,00zł z tytułu dotacji celowej 

otrzymanej zgodnie z decyzją Wojewody Mazowieckiego. Zmiana dotacji dotyczy realizacji własnych 

zadań gmin, tj. zmniejszenie na dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych, w części gwarantowanej 

z budżetu państwa. Jeśli chodzi Zasiłki stałe tutaj też mamy zmniejszenie planu dochodów bieżących o 

kwotę: 21.000,00zł z tytułu dotacji celowej zgodnie z decyzją Wojewody Mazowieckiego. Zmiana dotacji 

dotyczy dofinansowania wypłat zasiłków stałych. Rodzina – Świadczenia rodzinne, świadczenia z 

funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia 

społecznego dokonuje się zwiększenia planu dochodów bieżących o kwotę: 38.000,00zł z tytułu dotacji 

celowej zgodnie z decyzją Wojewody Mazowieckiego z przeznaczeniem na zadania związane ze 

świadczeniem wychowawczym stanowiącym pomoc państwa w wychowaniu dzieci. Jeśli chodzi o Kartę 

Dużej Rodziny – dokonuje się zmniejszenia planu dochodów bieżących w ramach dotacji celowej 

otrzymanej z budżetu państwa i tutaj kwota zmniejszenia wynosi 20,00zł. Jeśli chodzi o Składki na 

ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne oraz za osoby 

pobierające zasiłki dla opiekunów mamy tutaj zwiększenie dochodów bieżących w ramach dotacji 

celowej o łączną kwotę 3.000,00zł, z przeznaczeniem na opłacenie składki na ubezpieczenie zdrowotne 

za osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne oraz zasiłek dla opiekuna na podstawie ustawy o 

świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych. Jeśli chodzi o Gospodarkę 

komunalną i ochronę środowiska – Pozostała działalność zwiększamy dochody bieżące o kwotę 

20.000,00zł i tutaj mamy dotację celową otrzymaną z tytułu pomocy finansowej udzielanej między jst na 

dofinansowanie własnych zadań bieżących gmin zgodnie z przyznanym dofinansowaniem w ramach 

„Mazowieckiego Programu Wsparcia Zapobiegania Bezdomności Zwierząt – Mazowsze dla zwierząt 

2024” tj. kwota 20.000,00zł,  na Zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gostynin.              

W zakresie dochodów majątkowych – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – 

ochotnicze straże pożarne, zwiększamy dochody majątkowe z tyt. dotacji celowej w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. 

a i b ustawy i tutaj jest mowa o Projekcie o którym wcześniej wspomniałam „Zakup średniego 

samochodu ratowniczo-gaśniczego wraz z wyposażeniem dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Solcu” 

łączna kwota dofinansowania zadań majątkowych to 1.401.147,73zł. dotacja celowa otrzymana z tytułu 

pomocy finansowej udzielanej między jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie 



własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych i tutaj mamy zwiększenie  o kwotę: 

40.000,00zł,  i jest to umowa która dot. pomocy finansowej udzielonej w formie dotacji celowej na 

modernizację budynku użytkowanego przez jednostkę Ochotniczej Straży Pożarnej w Sokołowie w 

zakresie modernizacji garażu w zakresie bramy garażowej łącznie z opracowaniem dokumentacji 

projektowej dla OSP Sokołów w ramach programu „Mazowsze dla straży pożarnych” Wprowadzamy 

również dotację celową otrzymaną z tytułu pomocy finansowej udzielanej między jednostkami 

samorządu terytorialnego o wartości 150.000,00zł,  i jest to pomoc finansowa w ramach dotacji celowej 

na dofinansowanie zakupu nowego średniego samochodu ratowniczo – gaśniczego ze sprzętem 

ratowniczo-gaśniczym zamontowanym na stałe z przeznaczeniem na wyposażenie OSP Solec                  

w ramach programu „Mazowsze dla straży pożarnych”.  

(Na salę posiedzeń wrócili Radni Kamil Balcerzak, Mirosław Nowacki, Jolanta Sulma, Elżbieta 

Tyszkiewicz) 

Jeśli chodzi o Oświatę i wychowanie – Pozostała działalność zwiększamy dochody majątkowe z tytułu: 

dotacji celowej na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych i tutaj 

mamy kwotę: 500.000,00zł, i jest to pomoc finansowa na dofinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą 

„Zakup autobusu szkolnego na potrzeby dowozu uczniów do szkół podstawowych przez Gminę 

Gostynin” w ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia „Autobusy dla mazowieckich szkół”. Jeśli 

chodzi o Gospodarkę komunalną i ochronę środowiska – Oświetlenie ulic, placów i dróg zwiększamy 

dochody majątkowe o kwotę 30.000,00zł zgodnie z przyznanym dofinansowaniem w formie dotacji w 

ramach „Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw Mazowsze 2024” na zadania: Zakup i montaż 

lamp solarnych na terenie sołectwa Kiełpieniec – Mniszek – Skoki – kwota dofinansowania 15.000,00zł, 

i również kwota 15.000,00zł, na zadania związane z zakupem i montażem lamp solarnych na terenie 

sołectwa Białe – Antoninów. Gospodarka Komunalna– Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 

Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby i tu również mamy zwiększenie dochodów majątkowych w 

ramach pomocy finansowej którą uzyskaliśmy w kwocie 200.000,00zł w ramach „Mazowsze dla 

lokalnych centrów integracyjnych 2024” na zadanie związane z Modernizacją świetlicy wiejskiej w 

miejscowości Leśniewice, łączna kwota zwiększeń dochodów które pochodzą z zewnętrznych źródeł 

finansowania w tejże uchwale tj. 5.571.136,23zł. Jeśli chodzi o wydatki bieżące – Transport i łączność 

- Drogi publiczne gminne dokonujemy zmniejszenia planu wydatków bieżących o kwotę 34.648,40zł, z 

tyt. zakupu usług bieżących tj. plan finansowy Urzędu Gminy. Administracja publiczna – Urzędy gmin – 

miast i miast na prawach powiatu w ramach aktualizacji planu dokonuje się zwiększenia planu wydatków 

bieżących o kwoty: 200.000,00zł z tyt. wynagrodzeń osobowych pracowników, 27.654,00zł z tyt. 

odpisów na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych. Zmiana powyższa wynika z faktu, iż 16 lutego 

br. Główny Urząd Statystyczny podał dane dotyczące przeciętnego wynagrodzenia w gospodarce            

w drugim półroczu 2023r, który stanowi podstawę do naliczenia odpisu na Zakładowy Fundusz 

Świadczeń Socjalnych. Większa kwota przeciętnego wynagrodzenia powoduje wzrost odpisu do kwoty 

2.417,14zł. przed zmianą 1.914,34zł. W związku z powyższym dokonano weryfikacji planu wydatków   

w tym zakresie całego funduszu socjalnego we wszystkich jednostkach i dokonano stosownych zmian 

w zakresie tych planów. Jeśli chodzi o Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli                   

i ochrony prawa oraz sądownictwa - Wybory do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw, wybory 

wójtów, burmistrzów i prezydentów miast oraz referenda gminne, powiatowe i wojewódzkie tutaj 

zwiększamy wydatki bieżące o łączną kwotę 72.257,00zł. zgodnie z przyznaną dotacją                                   

z przeznaczeniem na organizację i przeprowadzenie wyborów do rad gmin, rad powiatów, sejmików 

województw i rad dzielnic m.st. Warszawy oraz wyborów wójtów, burmistrzów i prezydentów miast. Jeśli 

chodzi o Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - Komendy wojewódzkie Państwowej 

Straży Pożarnej zwiększamy kwotę o 10.000,00zł. tytułem wsparcia finansowego na zapewnienie 

gotowości bojowej na wpłaty jednostek na państwowy fundusz celowy z przeznaczeniem dla 

Państwowej Komendy Pożarnej w Gostyninie. Jeśli chodzi o Ochotnicze straże pożarne zwiększamy 

wydatki bieżące na zakup materiałów i wyposażenia, tutaj jest łączna kwota zwiększenia 5.227,50zł 

środki unijne i 922,50zł wkład własny właśnie w realizację zadania  „Zakup średniego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego wraz z wyposażeniem dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Solcu” i przy tej okazji 

będziemy również promować szereg działań związanych z ochroną klimatu i stąd również te wydatki 

bieżące będą przeznaczone na ten cel. Bardzo duże zmiany następują w dziale Oświaty - Oświata             



i wychowanie; tutaj rozporządzeniem Ministra Edukacji z dnia 19 lutego 2024r, zmieniające 

rozporządzenie w sprawie wysokości minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli i 

ogólnych warunków przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagrodzenia za 

pracę w dniu wolnym od pracy, reguluje kwestie minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla 

nauczycieli, podwyżki które są wprowadzone tym rozporządzeniem tj. 30% z wyrównaniem od                    

1 stycznia 2024r, skala tych podwyżek w przypadku naszych jednostek to są wydatki rzędu 

5.100.000,00zł, włącznie ze wzrostem na odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych. 

Przyznane środki na ten cel wynoszą 2.050.000,00zł, stąd też w tej uchwale proponujemy nie tylko 

wzrost subwencji oświatowej przeznaczyć na podwyżki nauczycieli dla których jesteśmy zobligowani do 

wypłaty 1 kwietnia włącznie z wyrównaniem od 1 stycznia, przeznaczamy również na ten cel subwencję 

rozwojową która została przyznana naszej gminie a także wolne środki i tym sposobem zwiększamy 

dział Oświaty i wychowania o kwotę 4.157.892,16zł, są to środki nadal nie wystarczające do których 

jesteśmy zobligowani je pokryć z wydatków bieżących ta kwota niedoboru na ten moment nadal będzie 

wynosiła ok 1.500.000,00zł, nie mniej jednak nie jesteśmy w stanie zaproponować Państwu w tej 

uchwale wszystkich źródeł finansowania które mogłyby pokryć ten niedobór do którego zostaliśmy 

zobligowani do wypłaty tych podwyżek i bardzo się cieszymy że te wynagrodzenia wzrosną o 30% nie 

mniej jednak środki które otrzymaliśmy na ten cel nie pokrywają tego wydatku nawet w 50%. Jeśli chodzi 

o Pomoc, Ochronę zdrowia – Przeciwdziałania alkoholizmowi tutaj wprowadzamy do budżetu środki 

niewykorzystane z roku 2023 w łącznej kwocie 30.453,56zł, z przeznaczeniem na wydatki bieżące 

zakup materiałów i wyposażenia związane z przeciwdziałaniem alkoholizmowi. Pomoc społeczna, tutaj 

mamy decyzję Wojewody i skutki które one niosą tj. szereg zmian związanych ze zmniejszeniem 

wydatków zarówno w świadczeniach społecznych, jak również dokonano korekty planów finansowych 

zwiększające plan wydatków na wynagrodzenia osobowe pracowników i tutaj łączna kwota zmniejszeń 

w całym dziale pomocy społecznej tj. 77.000,00zł. Jeśli chodzi o Opiekę wychowawczą Wczesne 

wspomaganie rozwoju dziecka tutaj też jest korekta odpisu socjalnego w wys. 72,08zł. W zakresie 

Rodziny – Świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu alimentacyjnego oraz składki na 

ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego, również tutaj jest uwzględniona 

decyzja Wojewody Mazowieckiego zwiększająca wydatki bieżące na świadczeniach społecznych, 

składkach na ubezpieczenia społeczne jak również fundusz świadczeń socjalnych. Karta Dużej Rodziny 

– zmniejszenie wydatków bieżących na zakupie materiałów i wyposażenia o kwotę 20,00zł. Składki na 

ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne tutaj mamy 

zwiększenie planu wydatków bieżących o kwotę 3.000,00zł na składki na ubezpieczenie zdrowotne. 

Łączna kwota zwiększeń w dziale Rodzina to 40.980,00zł. W zakresie Gospodarki odpadami 

komunalnymi zwiększamy wydatki bieżące o kwotę 501.634,59zł, na zakup usług pozostałych są to 

środki znaczone które zostały nie wykorzystane w roku 2023 i zasilają system gospodarki odpadami w 

łącznej wysokości 501.634,59zł, są to środki szczególne, naznaczone które muszą być przeznaczone 

na ten cel. Jeśli chodzi o Pozostałą działalność zwiększamy wydatki bieżące o kwotę 20.000,00zł, na 

zakup usług pozostałych i zmiana ta wynika z dofinansowania w ramach środków „Mazowiecki Program 

Wsparcia Zapobiegania Bezdomności Zwierząt, łączna kwota zwiększenia tutaj w tym dziale to 

521.634,59zł. Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby mamy tutaj zmiany funduszu sołeckiego sołectwa 

Leśniewice – Lisica zmniejszenie kwoty na zakupie  usług remontowych o kwotę 31.241,66zł,                       

z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne w tym zakresie tj. modernizacja świetlicy wiejskiej w m. 

Leśniewice i będzie ta kwota stanowiła również wkład własny do realizacji projektu z którego 

uzyskaliśmy dofinansowanie w wys. 200.000,00zł. Zmiany w zakresie wydatków majątkowych 

przedstawiają się nast. Rolnictwo i łowiectwo Infrastruktura wodociągowa wsi zwiększamy wydatki 

majątkowe o kwotę 80.000,00zł z przeznaczeniem na zadania inwestycyjne tj. Rozbudowa sieci 

wodociągowej w m. Helenów – kwota 45.000,00zł, rozbudowa sieci wodociągowej w m. Sierakówek – 

Kleniew – kwota 35.000,00zł.Transport i łączność – Drogi publiczne gminne zwiększamy plan wydatków 

majątkowych o łączną kwotę 330.000,00zł, w zakresie dróg publicznych gminnych i ta zmiana wynika 

ze zwiększenia planu wydatków majątkowych na kwotę 380.000,00zł, na zadaniu pn. „Modernizacja 

dróg publicznych gminnych w m. Białe, Bierzewice, Zaborów Nowy - Niecki, Gulewo-Józefków, 

Bolesławów, Marianów Sierakowski-Sieraków, Sierakówek, Rogożewek”, zmniejszamy wydatki 

majątkowe o kwotę 150.000,00zł, na zadaniu Przebudowa drogi gminnej w m. Marianów Sierakowski-



Sieraków”, wprowadzamy do budżetu dotację celową w wys. 100.000,00zł, na pomoc finansową 

udzielaną między jst na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych. Mowa tu o pomocy finansowej 

dla Gminy Miasta Gostynin na realizację zadania dotyczącego budowy drogi gminnej, wewnętrznej od 

ul. Kowalskiej wzdłuż granic miasta do wsi Nagodów. Wprowadzamy również zwiększenie wydatków 

majątkowych o kwotę 275.000,00zł, na drogach wewnętrznych w ramach zadania inwestycyjnego pn. 

„Modernizacja dróg gminnych wewnętrznych w m. Miałkówek, Rogożewek, Nagodów, Górki Drugie, 

Zwoleń, Sierakówek”. Łączna kwota zwiększeń na Transporcie tj. 605.000,00zł. Administracja publiczna 

– Pozostała działalność zwiększamy plan wydatków majątkowych o kwotę 921.573,56zł, na zadaniu 

"Budowa budynku urzędu gminy wraz z budową infrastruktury towarzyszącej w m. Gostynin”, jest to 

zadanie ujęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Gostynin powyższa kwota jest kwotą 

niewykorzystaną w roku 2023 na realizację tego zadania stąd też zwiększa limit wydatków w roku 2024 

nie zwiększając limitu zobowiązań, również nie zmienia łącznych nakładów finansowych 

przeznaczonych na realizację zadania, tj. przesunięcie środków z roku poprzedniego. Wartość 

921.573,56zł, zwiększenia, nat. łączna wartość zadania w roku 2024 będzie wynosiła 9.460.941,56zł. 

Jeśli chodzi o Ochotnicze Straże Pożarne tutaj zmiana nazwy zadania, rezygnacja z nazwy w zasadzie 

„Zakupu nowego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP w Solcu” o wartości: 200.000,00zł, 

przeznaczamy na zadanie pn. troszeczkę zmienioną „Zakup średniego samochodu ratowniczo-

gaśniczego wraz z wyposażeniem dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Solcu”. Kwota zadania wynosi: 

1.648.409,10zł, zmiana nazwy zadania wynika z dostosowania nazwy do projektu unijnego który 

będziemy realizować przy bardzo dużym wsparciu z Unii Europejskiej w ramach programu Fundusze 

Europejskie na zielony rozwój Mazowsza, tutaj jest to program związany z dostosowaniem do zmian 

klimatu, jeden w tej chwili z największych realizowanych w Unii Europejskiej i bardzo się cieszymy że 

się udało nam z tego programu uzyskać tak bardzo duże dofinansowanie, poza tym jeszcze do wkładu 

własnego tutaj gdzie mieliśmy 200.000,00zł, udało się również pozyskać dofinansowanie w ramach 

„Mazowsze dla straży pożarnych” 150.000,00zł, również z przeznaczeniem na zakup tego samochodu, 

więc kwota środków własnych gminy będzie wynosiła w realizacji tego całego zadania 97.261,73zł. 

Dodatkowo zwiększamy plan wydatków majątkowych o 40.000,00zł, właśnie z przeznaczeniem na 

„Modernizację garażu w zakresie bramy garażowej dla OSP Sokołów, to są środki które pochodzą             

z programów zewnętrznych, środków ”Mazowsze dla straży pożarnych”. Przesunięte środki                          

z uwolnionych środków na wkład własny dla OSP Solec na zakup samochodu zostają przeznaczone na 

dotacje celową na finansowanie zadań i zakupów inwestycyjnych dla jednostek nie zaliczanych do 

sektora finansów publicznych z przeznaczeniem na zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP 

Miałkówek. Oświata i wychowanie – Pozostała działalność zwiększamy wydatki majątkowe o kwotę 

891.304,36zł, z przeznaczeniem na realizację nowego zadania „Zakup autobusu szkolnego na potrzeby 

dowozu uczniów do szkół podstawowych przez Gminę Gostynin”, przy czym kwota wsparcia o czym 

wcześniej wspomniałam wynosi 500.000,00zł. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 

Oświetlenie ulic, placów i dróg zmieniamy tutaj plan wydatków majątkowych wprowadzając do budżetu 

środki przyznane w ramach Mazowieckiego Programu Instrumentu Aktywizacji Sołectw 30.000,00zł, na 

te 2 zadania inwestycyjne dot. montażu lamp solarnych zarówno na terenie sołectwa Białe-Antoninów 

jak również sołectwa Kiełpieniec-Mniszek-Skoki. Jeśli chodzi o Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby 

tutaj zwiększamy plan wydatków majątkowych w kwocie 250.000,00zł, dot. to zadania „Modernizacja 

budynku świetlicy wiejskiej w miejscowości Leśniewice kwota: 200.000,00zł stanowi dofinansowanie w 

ramach „Mazowsze dla lokalnych centów integracyjnych 2024”, kwota: 31.241,66zł stanowi środki w 

ramach funduszu sołeckiego dot. zadania „Modernizacja budynku tejże świetlicy i środki własne 

18.758,34zł. Łączna kwota zwiększeń wydatków wynosi 9.289.581,61zł, powyższe zmiany powodują 

zmiany w deficycie Gminy Gostynin i będzie on wynosił po zmianie 22.978.445, planujemy ten deficyt 

pokryć z zaciągniętych kredytów w wys. po zmianie 20.560.000,00zł, i wprowadzamy nowe źródło 

finansowania deficytu to są wolne środki z roku 2023 również te które są związane ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu, tutaj w łącznej wys. 532.088,15zł, i wolne środki w kwocie tutaj po 

zmianie 1.886.357,23zł. Są to wszystkie zmiany które są ujęte zarówno w WPF Gminy Gostynin jak 

również w Uchwale zmieniającej budżet na rok 2024. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję Pani Skarbnik. 



Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Pani Skarbnik bardzo 

szczegółowo omówiła wszystkie zmiany, kto ważnie się wsłuchał to wszystko potrafi wyłuszczyć, ja tylko 

tak troszeczkę podsumowując same zadania inwestycyjne ponieważ zawsze oczekiwania ze strony 

Państwa w zakresie zadań inwestycyjnych są największe, a życiem bieżącym to my z Panią Skarbnik 

musimy się martwić i to scedujecie zawsze na nas. Tak jak Pani Skarbnik wspomniała bardzo duże 

zmiany w dziale Oświata, bardzo duże zmiany i bardzo duży rozdźwięk między dochodami z tego tytułu 

a obowiązkowymi wydatkami tj. ponad 3.000.000,00zł, spowodował to że ja nie byłem w stanie z czym 

kolwiek wyjść z nowymi propozycjami inwestycyjnymi dlatego być może wśród państwa jest jakiś zawód 

z tego tytułu, ja pokrótce omówię co tutaj proponuję Wysokiej Radzie, natomiast na żadne dodatkowe 

jak gdyby zadania nie widzę możliwości żeby jeszcze to rozszerzać. W tych zmianach głównie 

wprowadzamy 940.000,00zł, dofinansowania z Mazowieckich Instrumentów Wsparcia czy to sołectw 

czy to Ochotniczych Straży Pożarnych czy dowozy autobusów tj. kwota 940.000,00zł, jesteśmy jedną    

z gmin mazowieckich która ma jedno z wyższych wsparć Samorządu Województwa Mazowieckiego i to 

oczywiście obowiązkowo wprowadzamy do tego załącznika inwestycyjnego, a poza tym otworzyliśmy 

przetarg, czy otworzyliśmy oferty na 2 zestawy dróg, dróg wewnętrznych i dróg gminnych gdzie po 

prostu brakuje, najniższa oferta jest dużo droższa od tego co mieliśmy zabezpieczone w budżecie. 

Chcąc rozstrzygnąć postępowanie przetargowe musimy do tych 2 zestawów że tak powiem zadań 

dołożyć i to niemałe środki 380.000,00zł, o których Pani Skarbnik już wspominała do dróg publicznych 

i 275.000,00zł, do dróg wewnętrznych chcąc rozstrzygnąć to i tak jest jak powiedziałem najniższa oferta. 

W tym postepowaniu przetargowym wpłynęła aż 5 ofert, pozostałe wszystkie są droższe, nie wszystkie 

oferty obejmowały wszystkie części zamówienia a niektóre oferty były tylko na 2-3-4 części zamówienia. 

Ta jedyna która obejmowała całość tego postepowania przetargowego jest najtańsza, wymaga też 

takiego uzupełnienia środków i stąd to jest wniosek mój o to żebyście Państwo się nad tym pokłonili. Z 

takich zmian w zakresie finansowania, w zakresie budynku Pani Skarbnik omówiła, to co powiedziałem 

na drogi zdejmujemy Marianów Sierakowski 150.000,00zł ponieważ ten Marianów Sierakowski jest ujęty 

w tych pakietach czyli nie pozbawiamy dofinansowania Marianowa Sierakowskiego w tym zakresie 

natomiast wymaga to uzupełnienia tak jak powiedziałem kwoty 655.000,00zł, uwzględniając te 

150.000,00zł, zdjęte to w sumie netto tj. 505.000,00zł, uzupełnienia na te 2 pakiety dróg. To co też 

wspomniała Pani Skarbnik zmieniamy składankę finansową jeżeli chodzi o Zakup samochodu 

ratowniczo-gaśniczego dla OSP Solec, w projekcie budżetu i budżet który Państwo uchwaliliście 

zakładał 200.000,00zł, dofinansowania, równolegle był złożony wniosek do Funduszy Unijnych, ten 

wniosek powiódł nam się, uzyskaliśmy dofinansowanie i mamy podpisaną umowę, uzyskaliśmy 

dofinansowanie ze środków unijnych 1.401.147,00zł, udało się też dzięki staraniu na ten że sam 

samochód 150.000,00zł wsparcia od samorządu Województwa Mazowieckiego i stąd co Pani Skarbnik 

wspomniała wymaga to na tym momencie, na etapie wartości wniosku który składaliśmy uzupełnienia 

wkładu własnego w wys. 97.261,00zł, z tych 200.000,00zł uwolnionych właśnie jest ta kwota 

przeznaczona na to uzupełnienie, a dzięki temu zaplanowaliśmy też dotację dla OSP Miałkówek na 

zakup ale już używanego samochodu doceniając ich starania i ich możliwości bo wiem z wielu ich wizyt 

u mnie że mają pozyskane środki z różnych innych możliwości proszą o takie wsparcie więc dlatego 

jest taki ukłon i proponuję Państwo żebyście się do tego odnieśli pozytywnie żeby docenić ich starania 

takie poza budżetowe, nasz poza budżetem gminy. To co wspomniała Pani Skarbnik otrzymaliśmy 

również wsparcie finansowe na zakup autobusu Mazowsze dla szkół - 500.000,00zł, w ubiegłym roku 

dokonaliśmy też takiego zakupu, wtedy wsparcie było tylko 300.000,00zł, w tym roku to wsparcie zostało 

zwiększone do 500.000,00zł więc grzechem byłoby nie sięgnąć po ten instrument, ale wymaga on też 

dołożenia wkładu własnego 391.304,00zł, i to są kolejne środki które ja proponuję żebyście Państwo 

akceptowali i dołożyli. Jeszcze raz zrozumieli że nie ma możliwości na ten moment  wprowadzać jakieś 

dodatkowe drogi, dodatkowe inne zadania. Pani Skarbnik też wspomniała o dofinansowaniu 2 funduszy 

sołeckich "Mazowsze dla sołectw" w wys. 30.000,00zł, też to właśnie wprowadzamy i "Mazowsze dla 

Środowisk Integracji Społecznych" chyba że troszeczkę nazwę pomyliłem 200.000,00zł, uzyskaliśmy 

dofinansowania na modernizację budynku świetlicy wiejskiej w m. Leśniewice, budynek jest w użyczeniu 

gminy gdzie dołożone zostaną środki. 

(Na salę posiedzeń dołączył Mecenas Konrad Wypych) 



Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Skarbnik już to też wspomniała środki funduszu sołeckiego 

i nasz udział własny w wys. ok 20.000,00zł. I w tych głównych zmianach proponujemy też dotację dla 

Gminy Miasta Gostynina na wspólną budowę drogi która przebiega wzdłuż granicy administracyjnej 

Miasta, ale jest położona na terenie miejskim ale przy tejże drodze, przy przebiegu tej drogi już są 

zlokalizowane po naszej stronie administracyjnej bodajże 4 zabudowania a w konsekwencji ta droga 

będzie prowadziła do całego Nagodowa, będzie takim skrótem dojazdowym. Rozmowy w tej sprawie 

prowadzimy i ja osobiście prowadzę już wiele lat ponieważ i poprzednia kadencja było to różnie i na 

różnych etapach, teraz jesteśmy bliżej dopięcia finału bo wiem że Gmina Miasta Gostynina na ostatniej 

sesji wprowadziła takie zadanie już do wykonania, zabezpieczyła środki i mieliśmy podpisane stosowne 

porozumienie dużo wcześniej w związku z tym chcę dotrzymać słowa, tutaj w ślad za tymi rozmowami 

tak jak powiedziałem wiele, wiele lat prowadzonymi. Bardzo proszę Państwa o akceptacje tych 

wszystkich zmian, ponieważ tak jak powiedziała Pani Skarbnik również jesteśmy zobligowani do 

wypłacenia podwyżki wynagrodzeń dla nauczycieli z wyrównaniem od 1 stycznia, najpóźniej do                  

1 kwietnia więc wprowadzenie tych środków i tych wszystkich zmian głównie w Oświacie warunkuje czy 

my z tego zadania się wywiążemy. Dziękuję 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie. Czy do 

przedstawionych propozycji Państwo radni mają jakieś wnioski? 

Radna Jolanta Sulma: Panie Wójcie ja mam pytanie dot. drogi powiatowej w m. Skrzany - Nowa Wieś-

Gostynin i mam takie pytanie bo wiem że Pan złożył deklaracje i pismo o dofinansowanie do tej drogi i 

niestety nie znalazła się ta droga w Uchwale Budżetowej, my tam bardzo prosiliśmy o tą uchwałę, Pan 

też nas popierał że jeśli do takiej finalizacji dojdzie to Pan tutaj dopomoże Powiat i chciałabym od Pana 

dlaczego Pan tutaj tego nie wprowadził do Uchwały Budżetowej? czekaliśmy do końca że to będzie, 

tutaj mieszkańcy i moi sołtysi wszyscy tutaj o to prosili i widzę że nie ma tej uchwały, może Pan się 

wytłumaczy właśnie z takiej sytuacji jaka powstała bo nam jest jakoś nie po drodze żeby się tak 

tłumaczyć, jestem tutaj z Panem Panie Wójcie, proszę się tutaj dla mieszkańców, sołtysów bo to jest 

droga powiatowa wiadomo i tam jest przeznaczone na tą drogę ok 700.000,00zł, i chciałabym właśnie 

żeby Pan słowo powiedział, wytłumaczył się dlaczego tak a nie inaczej. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Gmina Gostynin wielokrotnie włączała się w pomoc Powiatowi 

w budowę dróg położonych na terenie Gminy Gostynin, jak najbardziej uznaję tutaj za zasadne i celowe 

gdyż to głównie nasi mieszkańcy korzystają potem z tych dróg i wielokrotnie ta droga Powiatowa i jej 

stan jest ważniejszy od niejednokrotnie już naszej gminnej dlatego ja zawsze byłem otwarty i na 

przestrzeni tych kilku lat już nie chcę wyiszczać których z tego co kiedyś takie zestawienie sobie robiłem 

Gmina Gostynin udzieliła pomocy finansowej Powiatowi na drogi w wys. ponad 2.100.000,00zł, tak na 

przedmiotową w tej chwili drogę Starosta wystąpił do mnie z pismem czy jestem w stanie zabezpieczyć, 

ja odpowiedziałem że tak ja wystąpię ewentualnie do bo to jest kompetencja Rady Gminy, to nie jest 

moja kompetencja, musi to być wprost zapis w budżecie. Natomiast od tego momentu gdy ja złożyłem 

taką pisemne deklarację, to była tylko deklaracja a nie zabezpieczenie i zapewnienie środków, sytuacja 

finansowa Gminy Gostynin zmieniła się diametralnie i w związku jeszcze raz podkreślam tymi dużymi 

zmianami i w Oświacie i z brakiem zabezpieczenia środków przez Nowy Rząd na ten cel, a my musimy 

wygospodarować sobie bo musimy z zadania się wywiązać więc doszedłem do przekonania że 

zaciąganie kredytu w wys. 121.000,00zł bo taką kwotę Starosta czy Zarząd Powiatu wystąpił, zaciąganie 

kredytu na cel żeby wspomóc Powiat gdzie kredyt zadłużenia ma symboliczne więc uznałem to za 

nielogiczne dla gospodarki finansowej gminy. Ja muszę, mamy zadłużenie duże planujemy ale ono 

wynika z bardzo dużych zadań przyjętych do realizacji to co wspominała Pani Skarbnik ponad 

46.000.000,00zł, planujemy wydatkować na inwestycje z czego tam pozyskaliśmy grubo ponad 

20.000.000,00zł różnych dotacji, Łady polskie pod różnymi nazwami, w związku z tym uznałem że 

skupmy się na swoim, nie stać nas na to żebyśmy zaciągnęli kredyt na pomoc dla Powiatu. 

Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie, Pani Skarbnik ja powiąże, czytam wnikliwie materiały które 

otrzymuje, również słucham, słucham ze zrozumieniem i Szanowni Państwo to co dzisiaj usłyszałem 

jest to kolejna rzecz która nie wiem czy jest przerażająca to jest zatrważająca rzecz. Dzisiaj usłyszałem 

że my nie jesteśmy jako Gmina w stanie spełnić swoich zobowiązań, mówiłem o tym wielokrotnie, nie 

mówiłem o tym w momencie przyjmowania budżetu, apelowałem, dzisiaj widzę że Urząd na każdej sesji 

jest zaskoczony, zaskoczony sytuacją że coś się złego dzieje, słyszę że nie ma pieniędzy, czy jakie 



kolwiek działania zostały podjęte do tej pory. Te działania powinny być już dawno podjęte żeby 

doprowadzić do jakiej kolwiek naprawy. Dzisiaj podsuwa nam się kolejne uchwały i uchwały o 

zaciągnięciu kredytu, uchwałę która zwiększa deficyt i kolejne miliony, zwiększa się zaciąganie kredytów 

o kolejne miliony, nie mamy na bieżące wydatki, inwestycje tak jak wcześniej powiedziałem pokrywamy 

jedynie z kredytów ewentualnie z pieniędzy które otrzymaliśmy, chwała że te pieniądze otrzymaliśmy 

oczywiście, co będzie dalej pytam, co będzie dalej jeżeli w kolejnych latach zakładamy spłatę kredytów 

nawet po 5-6mln. rocznie, dzisiaj nie mamy na bieżące wydatki. Panie Wójcie pytam, pytam już tutaj 

przy świadkach, jakie działania Pan podjął? jakie Pan działania podjął w ubiegłym roku jak mówiłem że 

budżet jest już na minusie, w roku 2023 budżet był na minusie jeżeli chodzi o różnice między wydatkami 

bieżącymi, mówiłem to, mam świadków. Kolejny budżet na rok 2024 przyjmowany w grudniu również 

apelowałem żeby coś zacząć robić, dzisiaj jest to już powiem przerażające, nie wiem czy my powinniśmy 

ogłosić upadłość już jeżeli słyszę że nie jesteśmy w stanie zapewnić bieżących wydatków, czy to już 

przyszedł czas, czy już ta lampka czerwona się świeci czy jeszcze się nie świeci Panie Wójcie, kto 

będzie to spłacał? ile lat, rozłożyliście zadłużenie do 2035 roku, co powiedzą następne Rady, co 

powiedzą następne pokolenia nasze, jeżeli nie będzie można wykonać żadnej inwestycji, nie będzie 

można pozyskać środków unijnych bo nie będzie na wkład własny, kto za to weźmie odpowiedzialność 

w przyszłości? Dziękuję bardzo. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Radny, oczywiście my jako 

Urząd podejmujemy szereg zadań ograniczających wydatki bieżące tak to nieraz o tym wspominałam, 

zlikwidowaliśmy Filię Biblioteczną, zlikwidowaliśmy Centrum Kultury, zlikwidowaliśmy Spółkę z.o.o po 

to by przekształcić ją w jednostkę budżetową i móc odzyskiwać vat i z tego tytułu też duże dochody 

które do tej pory nie mieliśmy wpływają do budżetu, jakie kolejne zadania powinniśmy podjąć myślę że 

wiemy wszyscy i to jest zapisane w WPF, musimy zmierzyć się z reformą Oświaty i jest to nieuchronne, 

nieuniknione i myślę że wszyscy doskonale sobie zdajemy sprawę ponieważ ograniczeń wydatków 

bieżących w innych jednostkach już nie jesteśmy w stanie wygospodarować. Dochody bieżące będą 

jeszcze niższe niż zakładamy w budżecie w związku z też z uchwalonymi stawkami podatkowymi 

niższymi niż proponowaliśmy do budżetu stąd też jedyne źródła i jedyne możliwości wygospodarowania 

środków żeby tą nadwyżkę operacyjną móc generować żeby obsłużyć ten dług w ciągu najbliższych lat 

jest reforma Oświaty. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję Pani Skarbnik. 

Radny Marek Balcerzak: jeżeli jeszcze mogę bo tutaj usłyszałem rzecz do której też nie chcieliśmy 

dopuścić jeżeli chodzi o zamykanie szkół, wcześniej proponowałem i chcę to dzisiaj powiedzieć jasno, 

nie musiało to się odbyć w ten sposób że staniemy przed faktem dokonanym zostanie postawiona 

następna Rada, następny Wójt i nie będzie miał wyboru, mówiłem wcześniej że można podjąć wcześniej 

działania i doprowadzić do ewentualnej stopniowej reformy, nie zamykając tych szkół proponując 

wprowadzenie chociażby przez Stowarzyszenia szkół, przez zmianę reorganizacji tych szkół, żeby to 

nastąpiło łagodnie i w dłuższym terminie czasu. Dzisiaj już te działania są opóźnione, opóźnione i nie 

wiem jaki skutek to przyniesie jeżeli my tak jak przed chwilą powiedziałem albo upadłość, albo 

zamykamy nie wiem co. Bo dzisiaj żadna propozycja nie padła, to są ogólnikowe słowa, nie 

przedstawiono radzie nawet skutków jakie przyniesie nie wiem zamknięcie, reorganizacja nie wiem bo 

słyszę to od wielu lat już, natomiast budżet jest coraz w gorszym stanie, te działania które Urząd 

podejmował o którym Pani Skarbnik mówi w takim razie nie przyniosły żadnych efektów, bo pomimo 

tych działań jest budżet w coraz tragiczniejszym stanie z roku na rok. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: nie zgodzę się, że nie przyniosły żadnych działań ponieważ rok pomimo 

że zakończył się deficytem ponad 15.000.000,00zł, rok 2023 to udało się wygospodarować nadwyżkę 

operacyjną właśnie w związku z tymi dodatkowymi źródłami z wpływów z watu stąd też w tym roku 

możemy być na ten moment na minusie gdyby tej nadwyżki nie było to nie moglibyśmy realizować tego 

budżetu w tym momencie, także efekty tych działań są uważam że bardzo pozytywne natomiast to jakie 

działania musimy podjąć mówimy o tym od dawna i wszyscy wiemy i myślę że to jest już ten czas kiedy 

nie możemy się zastanawiać w jakim kierunku powinniśmy podążać, 8 szkół podstawowych na terenie 

gminy jest to bardzo duża ilość która właśnie generuje takie a nie inne wydatki i ta subwencja też 

pokrywa w takiej części a nie innej te wydatki.  



Radny Mirosław Nowacki: Panie Wójcie chciałbym przedstawić wniosek Grupy Radnych, wniosek ten 

dotyczy projektu Uchwały Budżetowej Gminy Gostynin na rok 2024 oraz WPF Gminy Gostynin. Grupa 

Radnych występuje z wnioskiem o naniesienie nast. zmian: w projekcie Uchwały zmieniającej Uchwałę 

WPF Gminy Gostynin zmniejszyć limit wydatków na rok 2024 na zadaniu: 

- rozbudowa drogi gminnej w m. Helenów - pn. Poprawa infrastruktury drogowej do kwoty 20.000,00zł, 

zmniejszyć o 100.000,00zł,  

- rozbudowa Szkoły Podstawowej w Emilianowie - zwiększenie i poprawa dostępności usług 

edukacyjnych do kwoty 845.000,00zł, zmniejszenie o 200.000,00zł, 

- budowa i modernizacja infrastruktury społecznej - podnoszenie standardów życia mieszkańców na 

obszarze zlikwidowanych państwowych przedsiębiorstw gospodarki rolnej do kwoty 3010.000,00zł, 

zmniejszenie o 190.000,00zł. 

W projekcie uchwały zmieniającej budżet na rok 2024 w dziale 010 rozdział 01043 zmniejszyć limit 

wydatków na zadaniu inwestycyjnym pn. Budowa sieci wodociągowej w m. Miałkówek do kwoty 

55.000,00zł, zmniejszenie o 50.000,00zł. W dziale 600 rozdział 60016 wprowadzić zadania 

inwestycyjne pn.  

- przebudowa drogi gminnej w m. Lucień - kwota 130.000,00zł,  

- przebudowa drogi gminnej w m. Zwoleń - kwota 140.000,00zł,  

- przebudowa drogi gminnej w m. Stefanów - kwota 140.000,00zł,  

- przebudowa drogi gminnej w m. Skrzany - kwota 130.000,00zł.  

Podpisy Grupy Radnych: Renata Kędzierska, Jolanta Sulma, Elżbieta Tyszkiewicz, Mariola Dan-

Liberadzka, Piotr Lemański, Marek Solarski, Kamil Balcerzak, Mirosław Nowacki. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, wspomniałem omawiając 

już tak bardzo skrupulatnie inwestycje, uważam że nie stać nas na nowe inwestycje a z kolei krojenie 

inwestycji które są zaplanowane, na które są już podpisane umowy, na które są określone wielkości 

zadań, dofinansowanie zewnętrzne uważam że jest nie na miejscu, dlatego nie zgadzam się z takim 

wnioskiem, stosownie do art. 60 ust.2 pkt 4 ustawy o samorządzie gminnym i art. 233 pkt.3 ustawy o 

finansach publicznych wyłączną kompetencją Wójta jest nanoszenie zmian do proponowanej uchwały 

budżetowej, tych zmian nie jestem w stanie zaakceptować. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: może tutaj ja właśnie podkreślę to że ta wyłączna inicjatywa 

uchwałodawcza do sporządzenia i przedstawienia projektu uchwały o zmianie uchwały budżetowej 

przysługuje tylko Zarządowi jednostki samorządu terytorialnego, a Zarząd tutaj pod tym pojęciem należy 

w przypadku gminy rozumieć organ wykonawczy w myśl której tylko Wójtowi Gminy przysługuje 

wyłączne prawo do zgłaszania propozycji i zmian w budżecie. Przysłuchiwałam się z dużą uwagą temu 

wnioskowi on jest bardzo daleki idący w wielu zakresach i przedmiotach które nie jest rozpatrywane 

przy przedstawionym projekcie uchwały który proponuje Wójt Gminy Gostynin. Organ stanowiący jest 

przede wszystkim związany z zakresem przedmiotowym projektu uchwały zmieniającej budżet, Rada 

nie może czy też Klub nie może wprowadzić do projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową 

zmian wykraczających poza zakres przedmiotowy projektu uchwały stąd też tutaj to stanowisko Pana 

Wójta popieram i jest to bardzo daleko idący wniosek który zmienia kształt przedstawionego projektu 

uchwały na który nie ma tutaj zgody Pana Wójta. Pan Wójt jest odpowiedzialny za wykonywanie 

budżetu, za gospodarkę finansową więc te zmiany muszą pochodzić od organu wykonawczego w 

przypadku kiedy organ stanowiący zamierza wprowadzić takie zmiany musi uzyskać naszą, tutaj Pana 

Wójta akceptację i ta akceptacja powinna być też jak gdyby wyrażona w sposób jasny, nie 

pozostawiający żadnych wątpliwości. Na te zadania które zostały przedstawione we wniosku i ich 

zmniejszenia mamy zaciągnięte już zobowiązania finansowe więc trudno nawet się odnieść teraz czy 

te wartości które Państwo z tych inwestycji chcecie zdjąć czy one pozwoliłyby nam na realizację tych 

zadań zgodnie z tym co już mamy zawarte umowy i ewentualnie jakie konsekwencje dalej wiązałyby się 

ze zerwaniem tych umów i płaceniem też kar czy zwrotu dotacji w przypadku Polskiego Ładu jeśli chodzi 

o te zadania związane z PGR, także wydaje mi się, że ten wniosek i tutaj apeluje do Państwa żebyście 

Państwo wycofali ten wniosek, on narusza przepisy prawa zarówno z art.223 ustawa o finansach 

publicznych czy art.60 ust.4 pkt.2 o samorządzie gminnym. Przyjęcie takiego wniosku spowoduje to że 

nie będziemy mogli zrealizować tej uchwały w całym zakresie gdzie gwarantujemy tak wiele zmian 

chociażby te podwyżki nauczycieli do których jesteśmy zobligowani, będziemy musieli tutaj jak gdyby 



ten organ nadzorczy zawiadomić że w takiej uchwale zostały naruszone przepisy prawa bo organ 

nadzoru bada pod kątem zgodności przepisów prawa i taką informację również od nas musi uzyskać, 

więc bardzo proszę Państwa żebyście Państwo wycofali ten wniosek który nawet trudno mi się do niego 

odnieść ponieważ zawiera bardzo wiele zmian w zakresie inwestycji, natomiast jest zupełnie, są to 

zmiany które nie mają odzwierciedlenia w tej przedmiotowej uchwale którą Państwu zaprezentowaliśmy. 

Dziękuję bardzo. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: ja bym chciała zadać Pani Skarbnik, bo Pani Skarbnik odniosła się do 

rozporządzenia w którym Radni nie mogą postawić wniosku, to proszę mi odpowiedzieć na pytanie, 

przez 13 lat kiedy Pan Wójt był Wójtem były stawiane wnioski i były uchwalane razem z uchwałą                  

z projektem czyli było to nielegalne, bo ja rozumiem że skoro rozporządzenie takie jest to Pan Wójt po 

prostu nielegalnie wykonywał te wnioski które były stawiane przez Radnych, a przez różne Grupy 

Radnych były przez tyle lat stawiane wnioski i wszyscy o tym doskonale wiemy, nagle teraz kiedy Grupa 

Radnych stawia wniosek okazuje się że jest rozporządzenie które mówi że nie można więc do tej pory 

Pan Wójt działał nielegalnie rozumiem tak? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: absolutnie się z tym stwierdzeniem nie zgadzam ponieważ te wnioski 

jeżeli uzyskały akceptację Pana Wójta czyli organu wykonawczego mogły być realizowane, jeżeli Pan 

Wójt nie wniósł do nich zastrzeżeń tak jak dzisiaj wnosi do tego wniosku to mogły być realizowane i były 

one zgodne z prawem. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: ja w tym momencie zapytam Pana 

Mecenasa czy wprowadzenie zmian w budżecie należy wyłącznie do kompetencji Pana Wójta? 

Mecenas Konrad Wypych: to jest takie pewne uproszczenie że wprowadzenie zmian należy do 

kompetencji Pana Wójta natomiast chodzi o to że inicjatywa wprowadzenia zmian do już uchwalonego 

budżetu leży wyłącznie po stronie Pana Wójta, prawdą jest że dotychczas ścierały się 2 stanowiska, że 

jak już ta inicjatywa będzie czyli projekt uchwały zmieniającej  budżet wpłynie pod obrady Rady ścierały 

się 2 stanowiska jak daleko Rada w ramach tego projektu uchwały zmieniającej może ingerować w 

budżet i jak daleko zmiany może wprowadzać, czy tylko w zakresie tego czego dotyczy projekt uchwały 

czy wogóle już szerzej całego budżetu skoro procedura zmiany budżetu została rozpoczęta. Ostatnio, 

dosłownie ostatnio w listopadzie 2023 roku czyli naprawdę bardzo niedawno temu Naczelny Sąd 

Administracyjny czyli już ta Najwyższa Instancja Spraw Administracyjnych wydał wyrok w którym 

stwierdził że Rada nie może wykraczać poza przedmiot projektu uchwały zmieniającej budżet, czyli 

Rada nie działa zero, jedynkowo to nie jest tak że albo wyraża zgodę na zmianę proponowaną przez 

Wójta albo na nią zgody nie wyraża, może wprowadzać zmiany do uchwały zmieniającej ale tylko w 

zakresie takim czego ta uchwała dotyczy, czyli pomiędzy inwestycjami w tej uchwale zmieniającej 

wskazanymi czy pomiędzy innymi działami budżetu ale w ramach tej zmiany proponowanej przez Wójta. 

Naczelny Sąd Administracyjny w listopadzie zeszłego roku wypowiedział się że Rada nie może 

wprowadzać zmian nie objętych zakresem zmiany proponowanej przez Wójta. I teraz do czego to nas 

prowadzi, prowadzi nas to do tego że nawet jeżeli to zostanie dzisiaj przegłosowane to taka uchwała 

póki co wchodzi w życie i póki uchwała nie zostanie uchylona przez Organ Nadzoru albo przez Sąd to 

uchwała jest obowiązuje i absolutnie żadne działania Wójta chociażby tak nawiązując do 

wcześniejszych działań nie są nielegalne bo działają w oparciu o obowiązującą uchwałę natomiast 

powstaje pytanie jak zareaguje Regionalna Izba Obrachunkowa jeżeli dostanie do wglądu uchwałę, 

projekt uchwały i stanowisko z protokołu z którego jasno wynika że Pan Wójt nie wyraża zgody na to. 

Mianowicie Regionalna Izba Obrachunkowa będzie miała 3 wyjścia, albo nie zrobi nic i uchwała będzie 

obowiązywać, albo uchyli tylko zmiany w zakresie objętym tym wnioskiem, a w pozostałej części 

uchwała będzie obowiązywać, albo wogóle stwierdzi nieważność całej uchwały a więc budżet będzie w 

kształcie sprzed proponowanej zmiany. Dziękuję. 

Radna Ewa Michalska: ja chciałam tu powiedzieć że Grupa Radnych szantażuje tak, bo w większości 

będzie szantażowała pozostałych nas Radnych jak i także Pana Wójta wprowadzając akurat takie 

zmiany, szkoda że wczoraj była Komisja Budżetu i tutaj nie było nic zaplonowane. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: nie zdążyliśmy się przygotować ponieważ materiały wpłynęły bardzo 

późno więc dlatego takie zmiany są dzisiaj proponowane. 



Radny Krzysztof Penkala: w takim razie proszę Państwa ja bym proponował przerwę żebyśmy my jako 

Grupa Radnych która nie jest podpisana pod tym wnioskiem, żebyśmy mogli się z tym zapoznać, bo to 

jest rzecz nowa i dla nas zaskakująca. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: ogłosiła 5-cio minutową przerwę. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: wznowiła obrady sesji. 

Radny Mirosław Nowacki: w związku z dyskusją w przerwie Grupa Radnych postanowiła wycofać jednak 

wniosek z sesji. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: ja chciałam się tutaj odnieść do stawianego wniosku ponieważ we 

wniosku była droga w Stefanowie o którą prosiłam ponowne wstawienie, była w zeszłym roku w 

budżecie zabezpieczone były pieniądze, Pan Wójt obiecywał nam na koniec roku 2023 że ponownie się 

pojawi, rozmawiałam z Panem Wójtem niejednokrotnie, w styczniu też obiecywał, w lutym też obiecywał, 

natomiast marzec się pojawił i okazuje się że ta droga dla mieszkańców nie jest potrzebna. Ja chciałam 

zaznaczyć że ta droga jest wyprostowaniem pewnego odcinka, mieszkańcy zgodzili się nieodpłatnie 

wyprostować tą drogę, gmina poniosła tylko i wyłącznie koszty Notariusza i ta droga była obiecana że 

będzie zrobiona, to jest nie duży odcinek 100 parę metrów, nie jestem teraz w stanie tego określić bo to 

jest bardzo krótki odcinek który jest ciężki do przejazdu, zresztą tu dzisiaj przyszedł Pan który wyrażał 

zgodę na to, jest mi bardzo przykro że ta droga się nie znalazła i Pan Wójt w ten sposób postępuje, 

wczoraj zadając pytanie na Komisji Pan Wójt powiedział że muszą sobie jeszcze czekać na tą drogę 

więc bardzo mi przykro z tego powodu. Dziękuję bardzo. 

(Z sali posiedzeń wyszła Radna Elżbieta Tyszkiewicz i Radny Piotr Lemański) 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: jeszcze raz podkreślam, nie podważam żadnej drogi i sensu jej 

budowy, każda droga jest dla mnie ważna tylko po prostu sytuacja finansowa na dzień dzisiejszy nie 

pozwala na wprowadzenie. Oczywiście w niedalekiej przyszłości jest ten temat jak najbardziej do 

załatwienia. 

Radna Jolanta Sulma: Szanowny Panie Wójcie tutaj we wniosku jeż jest wzięta pod uwagę droga w 

Skrzanach i w tych Skrzanach właśnie też jest bardzo ciężka sytuacja w tej mojej miejscowości i dlatego 

postawiliśmy wniosek, bo Pan sam jakby podpowiedział że na Powiat Pan by wolał na drogi gminne 

więc ja uchwyciłam tą myśl i tak za Pana myślą też chciałabym wesprzeć tych moich mieszkańców 

którzy bardzo długo za tą drogą czekali i chodziłam też prosić o tą drogę właśnie w tym wniosku. Z racji 

takiej sytuacji jak wyszło ta droga będzie wstrzymana i moi mieszkańcy nie będą  mieć tej drogi i poszłam 

za Pana głosem w stronę drogi gminnej a nie powiatowej i też widzę że ta droga jest odrzucona, także 

przykro mi z tego powodu i przykro mi będzie dla moich mieszkańców, na pewno też chciałabym Pana 

prosić aby mógł się Pan wypowiedzieć tej drogi dlaczego nie i dlaczego jest to tak drastyczne i wogóle 

jeżeli tyle czasu się przedstawiało z innych inwestycji można było wziąć, jesteśmy i mamy taką moc 

dlaczego nie i to jest w imieniu moich mieszkańców chcę się wypowiedzieć też. 

Radny Kamil Balcerzak: ja chciałbym się tutaj wypowiedzieć w imieniu Radnego Solarskiego którego 

dzisiaj z powodów zdrowotnych nie ma dzisiaj na sesji, ponieważ usłyszałem tak jak Pani Skarbnik 

komentowała wniosek że są tam nowe zadania inwestycyjne, absolutnie tam z nowych  inwestycji to w 

zasadzie była ta droga, nowych - znanych inwestycji wcześniej natomiast wcześniej w budżecie się nie 

pojawiających to była ta droga w Skrzanach, natomiast 2 inwestycje czyli droga w Stefanowie i doga w 

Zwoleniu to są inwestycje które zostały zdjęte w ostatniej uchwale budżetowej roku ubiegłego. Nie 

zostały zrealizowane w roku ubiegłym w mojej ocenie celowo nie realizowaliśmy tej drogi, środki z tych 

dróg zostały zdjęte i na pierwszej sesji się nie pojawiły w projekcie uchwały budżetowej którą Państwo 

zaproponowaliście również się nie pojawiły dlatego Radni którzy są zobligowani głosami mieszkańców 

swojego terenu proponowali te drogi wprowadzić, więc to nie są nowe inwestycje tylko są 2 inwestycje 

z tych które przedstawiliśmy to są rzeczy które wnioskowaliście Państwo o zdjęcie więc liczyliśmy na to 

że w najbliższej przyszłości czyli początku roku wyjdziecie z propozycją wprowadzenia ponownie tych 

inwestycji.  

Radny Janusz Brudnowski: to że Państwo walczycie o drogi w swoim terenie to jak najbardziej 

zrozumiałe, ale taka gorąca prośba do koleżanek i kolegów z Klubu, jeżeli będziecie składać na 

przyszłość taki wniosek nie zapominajcie o nas bo tak wychodzi że tylko w części gminy jest problem z 

drogami, a w pozostałej części tego problemu nie ma, no niestety licząc po kolei każdy że tak powiem 



całą litanie dróg niezbędnych do zrobienia, pilnych, obiecanych wielokrotnie ma naprawdę bardzo dużo 

do zrealizowania, tak więc jak będziecie składali taki wniosek nie zapominajcie o nas. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: ja chciałam się tylko odnieść do słów 

Radnego Janusza Brudnowskiego że ja będąc w pierwszym roku w tej kadencji Radną też takim 

wnioskiem Grupa Radnych zdjęła moją drogę w Krzywiu i w pierwszym roku mój budżet na moim terenie 

wynosił "0", także sytuacje bywają różne.  

Radny Marek Balcerzak: jeżeli mogę dorzucić coś do tej dyskusji to powiem Pani Przewodnicząca że 

też byłem w opozycji od początku i poparłem Panią żeby Pani została Przewodniczącą Rady myśląc że 

nastąpią jakie kolwiek zmiany, ja zmian nie zauważyłem, zmiana tylko na stołku nastąpiła natomiast nie 

jeżeli chodzi o to co się dzieje w Radzie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: myślę że niezupełnie bo była wiele sesji 

gdzie wszystkie uchwały były zgodne także się tutaj z tymi słowami Radnego Marka Balcerzaka nie 

zgodzę. 

Radny Kamil Balcerzak: ja też tutaj skomentuje wypowiedź Pana Przewodniczącego, no myślę że 

Przewodniczący popierał także innych wcześniejszych Przewodniczących z którymi również był               

w koalicji i żeby obiektywnie ocenić osobę Przewodniczącego to myślę że trzeba być osobą niezależną 

a nie połączoną kontaktami z innymi poprzednimi Przewodniczącymi w stosunku do których się teraz 

robi porównanie. 

opinie: 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Uchwała nr 608/LVII/2024 została przyjęta 4 głosami za, 7 głosów wstrzymujących się, co stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 6-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały zmieniającej 

Uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na rok 2024. 

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Brak. 

opinie: 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

Uchwała nr 609/LVII/2024 została przyjęta 8 głosami za, 3 głosy wstrzymujące się, co stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

Do punktu 7-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Zgodnie z art. 89 ustawy o 

finansach publicznych jednostki samorządu terytorialnego mogą zaciągać kredyty i pożyczki oraz 

emitować papiery wartościowe m.in. na finansowanie planowanego deficytu budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego. Na podstawie planu przychodów na 2024 rok po zmianach ten plan wynosi: 

21.415.000,00zł. Na chwilę obecną planujemy zaciągnąć kredyt w wysokości: 12.000.000,00zł, który 

zostanie przeznaczony na finansowanie planowanego deficytu budżetu. Spłata kredytu wraz z 

należnymi odsetkami będzie następować w latach 2025-2034, co ma odzwierciedlenie w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Gostynin oraz z prognozie kwoty długu na lata 2024-2035. 

Zabezpieczeniem spłaty długoterminowego kredytu będzie weksel in blanco wraz z deklaracją 

wekslową. Natomiast źródłami pokrycia kredytu będą dochody pochodzące z wpływów z podatku 

dochodowego od  osób fizycznych. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie, czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Brak. 

opinie: 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie 

głosowanie:  



Uchwała nr 610/LVII/2024 została przyjęta 4 głosami za, 7 głosy wstrzymujące się, co stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

Do punktu 8-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasta Gostynina na realizację zadania dotyczącego budowy 

drogi gminnej, wewnętrznej od ul. Kowalskiej wzdłuż granic miasta do wsi Nagodów. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ta droga przebiega 

oczywiście od ul. Kowalskiej od drogi 265 w kierunku Nagodowa, ona w większej części jest położona 

na terenie administracyjnym Miasta Gostynina, w tej sprawie prowadziliśmy wiele spotkań, wiele 

rozmów już od szeregu lat, chcieliśmy tą drogę dla naszych mieszkańców, ona ma również bardzo duże 

znaczenie gdyż po lewej jej stronie zlokalizowane są nieruchomości administracyjnych granicach Gminy 

Gostynin i tak jak powiedziałem prowadzi ona w konsekwencji i łączy się z naszą drogą gminną                    

i prowadzi do Nagodowa. Mieliśmy już zawarte takie porozumienie w roku 2022 o ile dobrze kojarzę, w 

ślad za tym została opracowana przez Miasto koncepcja, potem projekt. Gmina Miasta Gostynina na 

sesji w ubiegłym tygodniu bodajże tą drogę przyjęła do realizacji i z kwotą 150.000,00zł, żeśmy takie 

ustalenia wspólne z Panem Burmistrzem więc ja chcę dotrzymać słowa jeśli chodzi o rozmowy z 

Burmistrzem, tak jak powiedziałem bo ta droga ma bardzo duże znaczenie również dla naszych 

mieszkańców, kilka posesji jest zlokalizowanych przy jej lewej stronie i prowadzi ona w konsekwencji 

do Nagodowa który jest dużą wsią. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie, czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Brak 

opinie:  

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie 

głosowanie:  

Uchwała nr 611/LVII/2024 została przyjęta 8 głosami za, 3 głosy wstrzymujące się, co stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

Do punktu 9-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

zmiany Uchwały Nr 602/LVI/2024 z dnia 31 stycznia 2024r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania publicznego polegającego na przebudowie odcinka 

drogi powiatowej nr 1412W w miejscowości Belno w zakresie budowy chodnika. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, to są kolejne 2 uchwały 

które były podejmowane 31 stycznia 2024r, w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi 

Gostynińskiemu na realizację zadania publicznego, to jest też w ramach oczywiście tego dużego 

projektu PPGR poprawy infrastruktury społecznej gdzie będziemy realizować zadanie budowy chodnika 

w miejscowości Belno i budowy chodnika z kanalizacją deszczową w miejscowości Sokołów. W 

uchwałach które Państwo przyjęli 31 stycznia wkradł się błąd gdyż wartość tej pomocy została 

określona, kwoty się nie zmieniają tylko był zapis ”brutto” i tutaj Regionalna Izba Obrachunkowa nam 

podnosi to że taki zapis nie powinien być, po prostu prostujemy ten zapis ”brutto” w najbliższych                      

2 uchwałach i dotyczy tego samego tematu. 

Mecenas Konrad Wypych: Panie Wójcie bo to trzeba powiedzieć że to słowo "błąd" to też tak nie do 

końca fortunne tutaj jest, bo w mojej ocenie to słowo "brutto" w niczym nie przeszkadza, natomiast 

Regionalna Izba ma swoje zdanie na ten temat i po prostu sytuacja Gminy jest taka że lepiej jednak 

poprawić zgodnie z oczekiwaniem Izby niż iść poprzez Sądy Administracyjne bo nawet jak koniec końca 

stanie na stanowisku Gminy to stracony czas na to wstrzymuje to zadanie, więc z tego względu warto 

to poprawić. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie, czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Brak 

opinie:  

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projektu uchwały nie 

opiniowała z powodu braku kworum. 



Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie:  

Uchwała nr 612/LVII/2024 została przyjęta 11 głosami za, co stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 10-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

zmiany Uchwały Nr 603/LVI/2024 z dnia 31 stycznia 2024r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania publicznego polegającego na przebudowie odcinka 

drogi powiatowej nr 1419W w miejscowości Sokołów w zakresie budowy chodnika wraz z kanalizacją 

deszczową. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: to jak tutaj Pan Wójt omawiał dotyczy tego 

samego problemu, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Brak. 

opinie:  

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projektu uchwały nie 

opiniowała z powodu braku kworum. 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie:  

Uchwała nr 613/LVII/2024 została przyjęta 11 głosami za, co stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 11-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie międzygminnego porozumienia z Miastem i Gminą Gąbin dotyczącego 

uruchomienia komunikacji autobusowej na liniach łączących obszar gminy Gąbin z Gminą Gostynin. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, tutaj wracamy po raz 

drugi do tego tematu ponieważ Miasto i Gmina Gąbin wystąpiła z propozycja takiego porozumienia już 

w m-cu listopadzie ubiegłego roku wtedy Wysoka Rada nie wyraziła woli przystąpienia do wspólnej 

realizacji a polega to na tym że Miasto i Gmina Gąbin jest organizatorem takiej linii transportu 

zbiorowego od Gostynina do Sochaczewa którym myślą przewodnią jest to żeby mieszkańcom Gmin 

Gostynin, Łąck, Sanniki, Iłów, Rybno, Sochaczew umożliwić szybszy dojazd w kierunku Warszawy 

poprzez takie połączenie transportu zbiorowego autobusowego w Sochaczewie przesiadka na pociąg 

bo tam już te pociągi bardzo często jeżdżą i to jest taka propozycja skierowana do mieszkańców tych 

wymienionych przeze mnie Gmin żeby po prostu ułatwić komunikację do Warszawy. Koszt po naszej 

stronie to byłoby w postaci dotacji 12.000,00zł, rocznie, taka linia wiem że już funkcjonuje, już nawet na 

naszej stronie jest pokazana z godzinami kursu w jedną i w drugą stronę także to jest 7 kursów w ciągu 

doby zarówno w kierunku Sochaczewa jak i od Sochaczewa w kierunku Gostynina. Zamysł główny to 

jest taki żeby umożliwić czy osobom pracującym w Warszawie, czy osobom studiującym w Warszawie 

jakąś sprawną, szybką komunikację do Gostynina poprzez te wszystkie wymienione przeze mnie 

Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie, czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Brak 

opinie:  

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projektu uchwały nie 

opiniowała z powodu braku kworum. 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała negatywnie. 

głosowanie:  

Uchwała nie została podjęta 1 głos za, 8 głosów przeciw, 1 głos wstrzymujący się co stanowi załącznik 

do protokołu. 

Mecenas Konrad Wypych jeżeli Pani Przewodnicząca pozwoli to ja już opuszczę obrady dzisiejszej 

sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: proszę. 

Radny Marek Balcerzak: opuścił nas Mecenas, ja chciałbym zapytać jaki skutki może wywołać nie 

podjęcie tej uchwały? bo z tego co się orientuje linia jest już uruchomiona i środki przez Wojewodę 

zostały przyznane na tą linię, czy taką wiedzę Panie Wójcie ma Pan dzisiaj? 



Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: nie wiem jakie będą skutki muszę porozmawiać z Burmistrzem. 

 

Do punktu 12-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: w 

szczegółowych warunków przyznawania usług wsparcia krótkoterminowego świadczonego w formie 

dziennej i w formie pobytu całodobowego oraz warunków odpłatności za te usługi oraz szczegółowych 

warunków  częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Wójcie głównym 

celem wprowadzenia usług pobytu krótkoterminowego w domach pomocy społecznej  jest odciążenie 

członków rodziny lub opiekunów osób zależnych poprzez wsparcie ich w codziennych obowiązkach lub 

zapewnienie czasowego zastępstwa. Będą one realizowane w formie dziennej lub całodobowej. Usługi 

wsparcia krótkoterminowego realizowane w formie pobytu całodobowego są adekwatne do zakresu 

usług realizowanych przez dom na rzecz jego mieszkańców, z uwzględnieniem indywidualnych potrzeb 

osób korzystających z tej formy wsparcia. Natomiast usługi wsparcia krótkoterminowego realizowane w 

formie dziennej obejmują usługi, o których mowa wyżej, z wyłączeniem pobytu całodobowego Usługi 

skierowane są do określonych grup osób to są osoby starsze, osoby niepełnosprawne, przewlekle 

chore. Zgodnie z art. 97 a ust.2 ustawy o pomocy społecznej Rada Gminy określa, w drodze uchwały, 

szczegółowe warunki przyznawania usług wsparcia krótkoterminowego świadczonego w formie 

dziennej  i w formie pobytu całodobowego oraz warunki odpłatności za te usługi oraz szczegółowe 

warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania, Na dzień 

dzisiejszy posiadam taką informację od Pana Dyrektora ……………..  że jest w trakcie organizacji tej 

formy usług. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję Pani Kierownik, czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Brak 

opinie:  

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Spraw Mieszkaniowych projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie:  

Uchwała nr 614/LVII/2024 została przyjęta 10 głosami za, co stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 13-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych w kadencji 

2024-2027. 

W tym momencie musimy powołać taki skład i propozycja jest taka: Pan Mirosław Nowacki, Pan 

Krzysztof Penkala i Pan Piotr Lemański ale Pan Piotr Lemański jest nieobecny, czy panowie pozostali 

wyrażają zgodę? 

Radny Mirosław Nowacki - wyrażam zgodę, 

Radny Krzysztof Penkala - wyrażam zgodę. 

W przypadku Pana Piotra Lemańskiego może zaproponujemy kogoś innego? czy na zasadzie 

zaocznego wyrażenia zgody? czy może ktoś z Państwa Radnych jest chętny? 

Radny Kamil Balcerzak: może Pani Radna Mariola Dan-Liberadzka zaproponuję? 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: nie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: to może Radna Jolanta Sulma? 

Radna Jolanta Sulma: dobrze zgadzam się. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję. 

głosowanie:  

Uchwała nr 615/LVII/2024 została przyjęta 10 głosami za, co stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 14-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Gostynin na rok 2024. 



Kierownik GO Katarzyna Tomczak: Szanowni Państwo, Wysoka Rado Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gostynin zwany w dalszej 

części Programem określa wytyczne dotyczące zapewnienia opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiega bezdomności zwierząt poprzez określenie celów  i zadań realizowanych w roku 2024                

w ramach Programu wraz ze wskazaniem realizujących je jednostek. W tym roku Program zakłada 

dofinansowanie 50% kosztów na zabiegi sterylizacji i kastracji psów i kotów, zadanie będzie realizowane 

przez Gabinet Weterynaryjny „WADERA” lek. wet. Alicja Ochmańska-Radzikowska z siedzibą przy 

ul. Zamkowej. Na poszczególne zadania, łączna kwota jest przeznaczona na program 80.000,00zł, 

szczegółowa tabela kosztów realizacji programu Poszczególne zadania to: opieka nad zwierzętami         

w schronisku - 30.000,00zł, odławianie, transport bezdomnych zwierząt, opieka w punkcie czasowego 

przetrzymywania - 10.000,00zł, usługi weterynaryjne w tym m.in. całodobowa opieka weterynaryjna, 

usługi realizowane w ramach współpracy z organizacjami społecznymi, stowarzyszeniami, fundacjami, 

których statutowym celem działania jest ochrona zwierząt - na realizację zadań statutowych 

dotyczących zwierząt pochodzących z terenu Gminy Gostynin - 13.000,00zł, odbiór i utylizacja padłych 

zwierząt - 3.000,00zł, zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom gospodarskim w gospodarstwie 

rolnym - 1.000,00zł, usypianie ślepych miotów - 1.000,00zł, opieka i dokarmianie kotów wolno żyjących 

- 1.000,00zł, sterylizacja/kastracja psów i kotów – 20 000,00zł, podejmowanie działań o charakterze 

edukacyjno-informacyjnym propagującym Program - 1.000,00zł. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję, czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby się odnieść? Brak. 

opinie:  

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie:  

Uchwała nr 616/LVII/2024 została przyjęta 10 głosami za, co stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 15-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

nabycia niezabudowanej nieruchomości stanowiącej działkę nr 208/2 o pow. 0,0638 ha położoną na 

terenie wsi Osiny gm. Gostynin z przeznaczeniem na realizację roszczenia z art. 231 Kodeksu 

Cywilnego. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, jest to droga położona     

w Osinach, droga gminna która prowadzi od drogi powiatowej w Osinach w kierunku tzw. Myszogrodu 

- ośrodka, ona została wykonana z nawierzchni bitumicznej w ubiegłym roku, z uwagi na trudne warunki 

terenowe czyli podmokły teren trzeba było posiłkować się delikatnymi zarysami rowów i zlokalizowaniem 

poboczy delikatnych. Istniejąca droga jest bardzo wąska w związku z tym wąskim paskiem na całej 

długości macie Państwo w załączniku mapowym do tejże uchwały, weszliśmy na teren prywatny                 

i chcemy to po prostu uregulować właścicielowi tego gruntu przylegającego. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję, czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby się odnieść? Brak. 

opinie:  

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projektu uchwały nie 

opiniowała z powodu braku kworum. 

głosowanie:  

Uchwała nr 617/LVII/2024 została przyjęta 9 głosami za, 1 głos wstrzymujący się co stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

Do punktu 16-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, osadów z osadników 

przydomowych oczyszczalni ścieków oraz odbierania odpadów komunalnych. 



Kierownik GO Katarzyna Tomczak: Szanowni Państwo, Wysoka Rado tak naprawdę podjęcie tej 

uchwały wymusza na Państwa zwiększenie ceny za osady z osadników przydomowych oczyszczalni 

ścieków przyjmowane są przez oczyszczalnię Miejską w Gostyninie. Podmioty które odbierają 

nieczystości ciekłe z terenu Gminy Gostynin oddają głównie do tej oczyszczalni. Wcześniej tak 

naprawdę Podmioty nie musiały tego rozdzielać czyli odbierały osady razem z nieczystościami ciekłymi 

teraz muszą rozdzielać nieczystości ciekłe od osadów z tych przydomowych oczyszczalni ścieków             

i osady na oczyszczalni kosztują zaproponowana jest cena 100,00zł, a kosztują 70.00zł za m. tych 

osadów, natomiast ścieków kosztuje 18.00zł, tak więc tutaj w tym zakresie zostawiamy bez zmian, 

natomiast w tym pkt. 2 te 100.00zł, żeby to było trochę więcej niż ta cena rynkowa na oczyszczalni. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję, czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby się odnieść? Brak. 

opinie:  

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projektu uchwały nie 

opiniowała z powodu braku kworum. 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie:  

Uchwała nr 618/LVII/2024 została przyjęta 9 głosami za, 1 głos wstrzymujący się co stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

Do punktu 17-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Podjęcie uchwały w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Gostynin. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado przystąpienie do 

sporządzenia planu ogólnego gminy podyktowane jest zmianą ustawy o planowaniu                                           

i zagospodarowaniu przestrzennym która weszła w życie 24 września 2023r.  Zgodnie z tą zmianą               

1 stycznia 2026 r. z mocy ustawy traci moc studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego. Ustawa wprowadza w jego miejsce nowy akt planowania przestrzennego w postaci 

planu ogólnego który będzie podstawą do sporządzania planów miejscowych oraz decyzji o warunkach 

zabudowy, mamy na ten cel w budżecie zabezpieczone środki i po prostu chcemy przystąpić. Związane 

to oczywiście będzie też z wcześniejszym naszym przystąpieniem do opracowania Strategii i Rozwoju 

Gminy Gostynin, obydwa dokumenty muszą być ze sobą spójne 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję Panie Wójcie, czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby się odnieść? Brak. 

opinie:  

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projektu uchwały nie 

opiniowała z powodu braku kworum. 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie:  

Uchwała nr 619/LVII/2024 została przyjęta 10 głosami za,  co stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 18-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Informacja Przewodniczących 

komisji o realizacji wniosków komisji.    

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej wniosków nie 

wypracowała.  

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Spraw Mieszkaniowych wniosków nie 

wypracowała. 

Komisja Budżetu i Finansów wniosków nie wypracowała.  

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska wniosków nie 

wypracowała.  

 

 

 



Do punktu 19-go. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska odczytała: Przyjęcie protokołu z poprzedniej 

sesji. 

Czy do przesłanego protokołu mają Państwo Radni jakieś uwagi bądź wnioski? Brak. 

Protokół z obrad LVI Sesji Rady Gminy został przyjęty 10 głosami za co stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 20-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radny Stanisław Wasiński: Panie Wójcie przy lokalu wyborczym w Kozicach jest tam błoto i trzeba 

byłoby tam troszeczkę uzupełnić po jednej i po drugiej stronie. Dziękuję. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado dziękuję Państwu że 

ostatecznie po takiej gorącej dyskusji nad zmianami w budżecie i WPF ostatecznie te zmiany zostały 

uchwalone, to nam pozwoli tak jak powiedziałem wypełnić nasze zadania które przed nami zostały 

postawione, a jeżeli chodzi o inwestycje oczywiście dokładamy wszelkich starań żeby mimo tak dużego 

rozmachu te inwestycje nam się powiodły. Jeszcze raz chciałem ponowić do Państwa zaproszenie na 

12 marca tj. wtorek na godz. 13:00 na obchody 165 rocznicy działań pod Gaśnym, zawsze co roku         

12 marca takie obchody organizujemy, jesteśmy i organizatorem wspólnie z Burmistrzem                                 

i Nadleśniczym Nadleśnictwa Gostynin, o godz. 13:00 zapraszam pod pomnik, pod pomnikiem odbędzie 

się ta pierwsza oficjalna część tych uroczystości gdzie następnie wzorem 11 listopada z ubiegłego roku 

przejdziemy na plac przy świetlicy wiejskiej w Gaśnym gdzie będzie ognisko patriotyczne, będzie 

śpiewanie pieśni patriotycznych i skromny poczęstunek. Zapraszam serdecznie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Gostynin Renata Kędzierska: dziękuję. 

Pan Sołtys: jestem sołtysem Baby Dolne – Rybne; Panie Wójcie mam pytanie odnośnie budowy drogi 

gminnej w m. Rybne na które zostały przeznaczone fundusze sołeckie, droga miała być wykonana do 

końca ubiegłego roku natomiast do dnia dzisiejszego nic tam się nie dzieje i drugie pytanie co się dzieje 

z wykupem gruntów pod drogę dojazdową do m. Baby Dolne w m. Solec od 3 właścicieli, słyszę że z     

1 jest problem ale ja dzisiaj z nim rozmawiałem i troszeczkę się rozbiegają zdania tutaj pracowników 

Urzędu Gminy i właściciela gruntów, także chciałbym uzyskać jakąś informację bo 2 lata Urząd Gminy 

nic w tym kierunku nie zrobił, środki były zabezpieczone przez bodajże jeszcze w ubiegłym roku na 

wykup tych gruntów i w tym roku nie słyszę żeby były zabezpieczone. Dziękuję.  

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: sytuacja nie jest łatwa, jest dosyć skomplikowana, przebiega 

tam paliwociąg doskonale też Pan Sołtys wie że jest to trudny temat, my w sytuacji danego właściciela 

wprost nie sprawdzimy tylko możemy pytać go i oczywiście właściciele nam różnie odpowiadają więc 

umówmy się że w ciągu najbliższego tygodnia otrzyma Pan odpowiedź na piśmie jak daleko są 

posunięte sprawy.  

Pan Sołtys sołectwa Baby Dolne - Rybne: ja dzisiaj z tym właścicielem rozmawiałem i on czeka na wasz 

krok, proszę rozmowy konkretnie ustalić bo nie ma czasu jeździć, łatwić formalności żeby potem 2 lata 

czekać na dalszy krok, a z tamtymi 2 to jest wstępne ustalenia ale Pan pokaże gdzie są ustalenia 

spisane, jesteśmy w punkcie wyjścia nic przez 2 lata Pan Wójt w tym kierunku nic nie zrobił, chociaż 

były zapewnienia już będziemy robić. Tam też odnośnie tego funduszu sołeckiego w m. Rybne słyszę 

że jest przesunięty termin realizacji daleko, daleko poza możliwością rozliczenia funduszu sołeckiego 

czyli co fundusz sołecki ma przepaść. Dziękuję. 

Mieszkaniec Stefanowa: jestem mieszkańcem Stefanowa i rok temu z Panem Wójtem podpisywaliśmy 

umowę na grunty, na drogę żeśmy prostowali, Pan Wójt obiecał w zeszłym roku że zrobi ten kawałek 

drogi 100 parę metrów, i obiecał że na pewno w 2023r, nie zrobi ale w 2024r, droga będzie zrobiona,      

a teraz dowiadujemy się że Pan Wójt nie dodał słowa i nie dotrzymuje słowa. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: na razie mamy 5 marca do końca roku jeszcze jest duża 

przestrzeń. 

Mieszkaniec Stefanowa: ale dzisiaj nie było nawet mowy  o Stefanowie, Panie Wójcie myślę że Pana to 

celowa robota jest bo nikogo więcej tylko Pan jest winny tej sytuacji i chyba nawet wiemy dlaczego, 

prawda? 

Radna Ewa Michalska: ja chciałam jeszcze zapewnić bo fundusz sołecki również z 2022r, został 

przeznaczony przez mieszkańców sołectwa Baby Dolne na swoją drogę w Babach Dolnych i nie został 



wykonany i również w 2023r, było obiecane że ta droga wejdzie w pierwszej kolejności i będzie 

wykonana, wiemy o tym że ona potem się znalazła w niewygasających więc w tym momencie tutaj 

mamy 2 zwroty z funduszu sołeckiego które nie będą, a jeśli chodzi o drogę w Babach Dolnych i to co 

mówił Pan Sołtys to ja również byłam w Urzędzie Gminy i pytałam się pracowników więc powiedzieli że 

właśnie jest jakiś problem to naprawdę długo trwa ale to chyba dlatego że to jest akurat na moim terenie. 

Dziękuję. 

Pan Sołtys sołectwa Baby Dolne - Rybne:  to jest ten sam problem z początkiem tej drogi, tak samo było 

i też pracownicy odbijali i wtedy było mówione że nie bo nie jest do końca formalnie załatwione i okazało 

się i doszło do konfrontacji tak jak w dniu dzisiejszym pracownik co innego mówi i właściciel gruntów co 

innego. Powtórka z sytuacji jest 1:1 to samo. Dziękuję. 

Pan Sołtys sołectwa Marianka-Górki Pierwsze: Panie Wójcie, Wysoka Rado, przepraszam że nie ma 

Radnego mojego, a na ostatniej sesji rozmawialiśmy i miał na tej sesji Pan Wójt dać w sprawie tej lampy 

odpowiedź, nic nie usłyszałem do tej pory. Drugą sprawę mam taką też, fundusz sołecki już drugi rok 

przeznaczamy na drogi i teraz przeznaczony jest też i było ujęte w dokumentacji żeby coś z budżetu, 

nie ma żadnej zmianki w budżecie żeby tam coś było poruszone naprawdę ja po bruku kawałkiem się 

jedzie tam, te 100 metrów można byłoby dołożyć trochę bo nasz fundusz jest mały, jest małe sołectwo 

i chciałbym żeby jakoś troszeczkę ująć i to zrobić ten odcinek bo to rozleci się całkowicie. Korzenie były 

to z tamtego 2023r, załatwiłem wykonawcę, powycinała ładnie, tyle że pogoda nie pozwala bo mokro 

jest i nie ma asfaltu, ale jest oświadczenie wszystko i go przykryje. A w tym roku teraz nic nie jest,               

2 fundusz sołecki na drogę i nie mamy dokładki żadnej. Dziękuję. 

Radny Roman Murawski: Panie Wójcie ja w myśl wczorajszego zapytania na Komisji Budżetu                      

i Finansów proszę o ponaglenie i zabezpieczenie tego budynku na nadbrzeżu w Miałkówku, bo jest tam 

stan tragiczny i tam się może komuś coś stać, a sezon tuż, tuż się zbliża. Dziękuję. 

Radny Kamil Balcerzak: ja mam tutaj prośbę do Pana Wójta żeby może przedstawił stanowisko 

wykonawcy naszych dróg które realizujemy w ramach inwestycji niewygasających ponieważ wiele pytań 

jest od mieszkańców kiedy wykonawca wejdzie na te drogi, a wczoraj na Komisji Budżetu i Finansów 

pojawił się wykonawca i przedstawił jaki zbliżony termin i do kiedy chciałby zrealizować te drogi, to może 

Pan Wójt przybliży mieszkańcom tą informację. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: zgodnie z umową termin realizacji tych niewygasających 

inwestycji jest 30 kwietnia, jeżeli do 30 kwietnia wykonawca się nie wyrobi to będą kary, natomiast ja 

monituje i apeluje do wykonawcy bardzo często, niemal codziennie i proszę i apeluję żeby przyśpieszył 

pracę, idzie to różnie. Była ta zima całe szczęście że łagodna ale była wyjątkowo mokra, więc też 

utrudniała realizację wielu odcinków. 

Pan Sołtys: ja mam pytanie bo Pan Wójt mówi tutaj o karach a co w przypadku kiedy na daną inwestycje 

było wzięte dofinansowanie i nie zostanie wykonane w terminie, wtedy przepada nam dofinansowanie 

a co nam po karze, nie możemy jeżeli wykonawca nie wykonuje w terminie wziąć zastępczego czy 

faktycznie obciążyć karą taką żeby w inny sposób, przecież umowy powinny być sformułowane na 

naszą korzyść a tutaj widzę że są na niekorzyść mieszkańców gminy, bo to my podatnicy cały czas 

inwestujemy w to wszystko, dofinasowania dofinansowaniami ale to my utrzymujemy Urząd Gminy. 

Dziękuję. 

 

Do punktu 21-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 12:00 

Przewodnicząca Rady Gminy Renata Kędzierska podziękowała Radnym, Wójtowi Gminy,  Sekretarzowi 

Gminy, Skarbnikowi Gminy, Kierownikowi GOPS, Kierownikowi referatu GO wszystkim obecnym za 

uczestnictwo  w obradach LVII Sesji Rady Gminy i zamknęła je. 

 

 
Protokółowała: 

B. Gospodarowicz 

         

               Przewodnicząca Rady Gminy 

         Renata Kędzierska 


